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 Ersättare 

Helena Brink (L) 

Sarah Andersson (L) 

Aden Musdaf Mubarak (S) 

Kurt Ljung (SD) 

 

Övriga deltagare Ekonomichef Eric Carlsson § 44 

Revisionens ordförande Björn Brink (C) § 45 

Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 

Justerare Maria Molin (M) och Marit Holmstrand (S) 

Justeringens plats och tid Digital signering, 2024-05-08 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 43-60 

 Karin Höglund   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Maria Molin och Marit Holmstrand   
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-04-29 

Datum för anslags upprättande 2024-05-10 

Datum för anslags nedtagande 2025-06-01 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet  

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 19 april 2024. Kungörelsen 

har ställts till varje ledamot och ersättare 19 april  2024 i enlighet med kommunfull-

mäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är i laga ordning 

kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjord men till dagens sammanträde anmäld avsägelse får 

upptags på dagordningen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Meddelanden 

 

Samhällsservicenämnden har 2024-03-12, 31 beslutat att avslå ett medborgarförslag om 

framtida skötsel av rastplatsen i Lassekrog. Dnr SSN 00227/2024. 

 

Allmänhetens frågestund  
 

Inga frågor ställs.  

 

Ledamöternas korta frågor  

 

Kristoffer Kavallin (MP) ställer en fråga om eldningsförbud och risk för uteblivna 

majbrasor med anledning av regeringens beslut om nya regler kring bioavfall. 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 
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§ 43 Dnr KS-00151/2024  

Avsägelse från Fredrik Robertsson (MP) gällande 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Fredrik Robertsson (MP) beviljas entledigande från sitt uppdrag som 

 ersättare i kommunfullmäktige.  

Sammanfattning av ärendet 

Fredrik Robertsson (MP) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 

kommunfullmäktige. 

 

Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 26 mars 2024 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Fredrik Robertsson 

Länsstyrelsen 

Förtroendemannaregister 
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§ 44 Dnr KS-00315/2023  

Årsredovisning 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Årsredovisningen för 2023 godkänns.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett förslag till årsredovisning 

2023 för Ljusdal kommun. 

 

Årets resultat i årsredovisningen uppgår till 43,3 miljoner kronor för 

kommunen och till 68,2 miljoner kronor i den sammanställda redovisningen 

(kommunen och kommunkoncernen).  

 

Avstämningen mot kommunallagens balanskrav visar att kommunens 

ekonomi är i balans. Kommunen når merparten av alla mål för god 

ekonomisk hushållning. 

 

Årsredovisning 2023 för Ljusdal kommun överlämnas till kommunstyrelsen 

för godkännande och till revisorerna för granskning. 

 

Bakgrund 

 

Kommunstyrelsen ska enligt kommunallagen (2017:725) upprätta och 

fastställa årsredovisning efter avslutat budgetår.  

 

Årsredovisningen är upprättad i enlighet med Lagen om kommunal 

bokföring och redovisning (2018:597). Ett övergripande krav i lagen är att 

bokföring och redovisning ska fullgöras på ett sätt som överensstämmer med 

god redovisningssed och de rekommendationer som Rådet för kommunal 

redovisning utgivit.  

 

Årsredovisningen är en återrapportering av ekonomi och måluppfyllelse för 

det gångna året och innehåller även en redogörelse för kommunallagens krav 

på balans samt god ekonomisk hushållning. Grunden för uppföljning av 

ekonomiskt resultat och mål är Budget 2023. 
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Det ekonomiska resultatet 

 

Kommunens resultat för 2023 uppgår till 43,3 miljoner kronor vilket är 34,3 

miljoner kronor sämre än utfall rekordåret 2022, 29,3 miljoner kronor bättre 

än budgeterat och 14,3 miljoner kronor bättre än den prognos som gjordes i 

samband med delårsrapport per sista augusti. Årets starka resultat beror till 

stor del (liksom utfallet 2020-2022) på poster av tillfällig karaktär (t.ex. 

högre skatteunderlagsutveckling och extraordinära statliga stöd) men även 

återhållsamhet och kostnadskontroll i verksamheten. Resultatet motsvarar 

3,0 % av skatteintäkter och statsbidrag. 

 

Årets investeringar för kommunen uppgick till 75,1 miljoner kronor vilket är 

35,6 mnkr lägre än budget vilket i huvudsak beror på tidsförskjutningar i 

pågående investeringsprojekt. Investeringarna finansierades fullt ut med 

egna medel. Amorteringar har skett av upptagna lån med 30 miljoner kronor. 

 

Soliditeten (eget kapitals andel av totala tillgångar) ökade med 2 

procentenheter och uppgick till 54 %. 

 

Kommunens nämnder redovisar en positiv avvikelse om 8,9 miljoner kronor, 

även om det finns variationer. Det största underskottet återfinns hos 

Omsorgsnämnden (-3,7 miljoner kronor).  

 

Budgetföljsamheten har totalt sett varit relativt god under året och får 

därmed anses som acceptabel. Dock förekom större budgetavvikelser för 

enskilda nämnder. 

 

Nämndernas sammantagna slutliga resultat i bokslutet överensstämde relativt 

väl med den prognos som lämnades per utfall augusti. Prognoserna över 

kommunens ekonomi har totalt sett varit relativt stabila under året och får 

därmed betraktas som tillfredsställande. Dock förekom större prognos-

avvikelser för enskilda nämnder. 

 

Under året har kommunstyrelsen medvetet och systematiskt arbetat aktivt 

med att den av kommunfullmäktige tilldelade budgeten ska hållas. Regel-

bundna avstämningar har skett med berörda nämnder. Anställnings- och 

inköpsstopp har införts för Omsorgsnämnden under året eftersom de är den 

nämnd som haft negativa årsprognoser. 

 

Koncernens samlade resultat (kommunen och de kommunala bolagen) 

uppgår till 68,2 miljoner kronor vilket är 189,5 miljoner kronor lägre än 

föregående år. Bolagens resultat innebär en positiv effekt med 24,9 miljoner 

kronor i den sammanställda redovisningen. 
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Balanskravsresultat 

 

Balanskravet innebär att kommunen inte får besluta om en budget där 

kostnaderna överstiger intäkterna. Om balanskravsresultatet för ett visst 

räkenskapsår ändå är negativt, ska det regleras under de tre följande åren. 

Kommunfullmäktige ska då anta en åtgärdsplan för hur regleringen av 

resultatet ska ske.  

 

Resultaträkningen utgör underlag för avstämning mot kommunallagens krav 

på ekonomisk balans. I utredningen ska också realisationsvinster frånräknas 

och orealiserade vinster/förluster ska tillräknas/ frånräknas resultatet.  

 

Enligt den balanskravsutredning som återfinns i årsredovisningen, har 

kommunen 2023 ett positivt balanskravsresultat efter hänsyn tagen till 

balanskravsjusteringar på 34,7 miljoner kronor varför balanskravet är 

uppfyllt.  

 

Kommuner ges möjlighet att reservera delar av ett positivt resultat i en 

resultatutjämningsreserv (RUR). Denna reserv kan sedan under vissa 

förutsättningar användas i balanskravsutredningen för att jämna ut intäkter 

över en konjunkturcykel. I årets bokslut medges avsättning till RUR med 

20,4 miljoner kronor. Tidigare fanns det avsatt 82,4 miljoner kronor. Totalt 

är det därmed avsatt 102,8 miljoner kronor i RUR som kan användas i 

balanskravsutredning vid behov kommande år. 

 

God ekonomisk hushållning 

 

I årsredovisningen rapporteras bedömningen av god ekonomisk hushållning 

ur ett helhetsperspektiv, vilket innefattar måluppföljning både ur ett finan-

siellt perspektiv och ur ett verksamhetsperspektiv. Det finansiella målet har 

uppfyllts. Verksamhetsmålen har delvis uppfyllts. De prioriterade Agenda 

2030 målen med tillhörande prioriterade uppdrag har inte uppfyllts men av 

de övriga Agenda 2030 målen har flera uppfyllts eller är nära måluppfyllelse. 

Sammantaget görs bedömningen att god ekonomisk hushållning föreligger ur 

ett finansiellt perspektiv och delvis föreligger ur ett verksamhetsperspektiv. 

 

Överföring av investeringsmedel från 2023 till 2024 

 

I samband med upprättande av årsredovisning 2023 har nämnder i 

förekommande fall och i enlighet med tidigare praxis anhållit om överföring 

av beslutade men ej förbrukade investeringsmedel till budgetår 2024. En 

sådan överföring är förenligt med de nya ekonomistyrningsreglerna där det 
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framgår att ”Investeringsmedel som ej förbrukas pga. tidsmässiga 

förskjutningar ombudgeteras normalt sett till nästa budgetår”. Detta sker 

genom en budgetteknisk justering av investeringsramarna för 2024. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 72 

Tjänsteskrivelse 4 april 2024 

Årsredovisning för Ljusdals kommun 

Nämndernas beslut gällande årsredovisningarna 

Yrkanden 

Lena Svahn (S), Marit Holmstrand (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Henrik 

Karlström (SD), Fredrik Röjd (LB), Henrik Estander (L) och Kristoffer 

Hansson (S): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Kristoffer Kavallin (MP): Årsredovisningen avslås.  

 

För bättre uppföljning av de strategiska programmen och de kommunala 

målen ska upprättas ett socialt hållbarhetsbokslut och ett miljöbokslut inför 

årsredovisning 2024. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer Lena Svahns m fl yrkande om att bifalla 

årsredovisningen mot Kristoffer Kavallins m fl yrkande om att avslå 

årsredovisningen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller Lena 

Svahns m fl yrkande.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår 

detta.  

Reservation 

Kristoffer Kavallin (MP) lämnar följande skriftliga reservation: 

 

Jag anser att årsrapporten inte har tillräckligt fokus på social och ekologisk 

hållbarhet och kan därför inte godkänna den.  

 

Beslutsexpediering: 

Akt, Samtliga nämnder, Ekonomienheten 
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§ 45 Dnr KS-00154/2024  

Ljusdals kommuns revisionsberättelse 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Revisionsberättelsen noteras till protokollet.        

Sammanfattning av ärendet 

Revisorerna har lämnat revisionsberättelse för år 2023. 

 

Revisonens ordförande Björn Brink (C) redogör för innehållet i 

revisionsberättelsen: 

 

"Vi riktar kritik till utbildningsnämnden, som vi bedömer inte ger grund-

skoleenheterna förutsättningar att erbjuda en ändamålsenlig och likvärdig 

utbildning och att elevernas måluppfyllelse i skolan är låg. 

 

Vi bedömer sammantaget att kommunstyrelse och nämnder i Ljusdals 

kommun, med ovanstående undantag, har bedrivit verksamheten på ett 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

 

Vi bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 

 

Vi bedömer att styrelsens och nämndernas arbete med intern styrning och 

kontroll är delvis tillfredsställande, då ett antal beslutade kontrollområden 

inte följts upp. 

 

Vi bedömer att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finan-

siella mål för god ekonomisk hushållning som fullmäktige uppställt. 

 

Vi kan inte bedöma om resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de 

verksamhetsmål för god ekonomisk hushållning som fullmäktige uppställt. 

 

Vi tillstyrker, trots ovanstående kritik och bedömningar, att fullmäktige 

beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och beredningar samt enskilda 

ledamöter i dessa organ. 

 

Vi tillstyrker att fullmäktige godkänner kommunens årsredovisning för år 

2023."            
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 19 april 2024 

Revisionsberättelse för år 2023 

Revisorernas kungörelse för år 2023 

Sakkunnigt biträdes yttrande över bokslut 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om revisionsberättelsen kan noteras till protokollet. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Revisorerna  
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§ 46 Dnr KS-00155/2024  

Ansvarsfrihet för styrelse och nämnder, samt enskilda 
förtroendevalda i dessa organ, för verksamhetsåret 
2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Ansvarsfrihet beviljas för kommunstyrelsen och dess enskilda 

 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 

 

Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Kristoffer Hansson (S), Pernilla Färlin 

(M), Lars Molin (M), Kjell Israelsson (M), Jonas Rask Samuelsson (C), 

Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C), Henrik Estander (L), Maud 

Jonsson (L), Kiki Furstedt (V), Fredrik Röjd (LB), Marie-Louise Hellström 

(LB), Marie Mill (LB), Kristoffer Kavallin (MP), Henrik Karlström (SD), 

Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD) och Roger Kastman (KD) anmäler 

jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.  

 

2.  Ansvarsfrihet beviljas för utbildningsnämnden och dess enskilda 

 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 

 

Kristoffer Hansson (S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask Samuelsson (C), 

Solange Nordh (C), Henrik Estander (L), Marie-Louise Hellström (LB) och 

Magnus Nyholm (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av 

ärendet.  

  

3.  Ansvarsfrihet beviljas för omsorgsnämnden och dess enskilda 

 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 

 

Birgitta Backman (S), Thomas Evensson (M), Maud Jonsson (L), Marie-

Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Kristoffer Kavallin (MP), 

Jens Furuskog (SD) och Sven Persson (SD) anmäler jäv och deltar inte i 

handläggningen av ärendet.  

 

4.  Ansvarsfrihet beviljas för arbetsmarknads- och socialnämnden och dess 

 enskilda förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 

 

Ove Schönning (S), Gunnar Eriksson (S), Kennet Hedman (M), Marie Mill 

(LB), Sven Persson (SD) och Roger Kastman (KD) anmäler jäv och deltar 

inte i handläggningen av ärendet.  

Kommunfullmäktiges protokoll 26 april 2024 för signering
(Signerat, SHA-256 E48A3DFF5C6DB9C30107795C34195EDFDA9C4474E9C2EFA19B98F90C89226FA2)

Sida 14 av 51



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

15(50) 

Datum 

2024-04-29 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

 

5.  Ansvarsfrihet beviljas för jävsnämnden och dess enskilda  

 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 

 

Kennet Hedman (M)  och Thomas Svensk (SD) anmäler jäv och deltar inte i 

handläggningen av ärendet.  

 

6.  Ansvarsfrihet beviljas för överförmyndarnämnden och dess enskilda  

 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 

 

Kristina Michelson (S), Jan Nordlinder (S), Fredrik Röjd (LB) och Roger 

Kastman (KD) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 

 

7.  Ansvarsfrihet beviljas för samhällsservicenämnden och dess enskilda 

 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 

 

Ulf Nyman (M), Bertil Skoog (L), Marie Mill (LB), Jens Furuskog (SD) och 

Magnus Florkölen (-) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av 

ärendet.  

 

8.  Ansvarsfrihet beviljas för valnämnden och dess enskilda förtroendevalda 

 för verksamhetsåret 2023. 

 

Jan Nordlinder (S), Kennet Hedman (M), Solange Nordh (C), Jens Furuskog 

(SD) och Roger Kastman (KD) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen 

av ärendet.  

 

9.  Ansvarsfrihet beviljas för Gemensam nämnd för FOU Välfärd, RegNet, 

 Hjälpmedel SAM och HELGE-biblioteken och dess enskilda 

 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023.  

 

Maud Jonsson (L) och Marie-Louise Hellström (LB) anmäler jäv och deltar 

inte i handläggningen av ärendet.             

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktiges presidium har lämnat utlåtande gällande ansvarsfrihet 

för styrelse och nämnder, samt enskilda förtroendevalda i dessa organ, för 

verksamhetsområdet 2022.  

 

Presidiet har tagit del av och instämmer i revisorernas kritik till utbildnings-

nämnden som enligt revisorerna inte ger grundskoleenheterna förutsättningar 
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att erbjuda en ändamålsenlig och likvärdig utbildning och att elevernas 

måluppfyllelse i grundskolan är låg. 

 

Kommunfullmäktiges presidium ställer sig bakom revisorernas bedömning 

och föreslår att samtliga nämnder och dess enskilda förtroendevalda beviljas 

ansvarsfrihet för 2023.             

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 19 april 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-

frihet för kommunstyrelsen och dess enskilda förtroendevalda för verksam-

hetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-

frihet för utbildningsnämnden och dess enskilda förtroendevalda för 

verksamhetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-

frihet för omsorgsnämnden och dess enskilda förtroendevalda för verksam-

hetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-

frihet för arbetsmarknads- och socialnämnden och dess enskilda förtroende-

valda för verksamhetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-

frihet för jävsnämnden och dess enskilda förtroendevalda för verksamhets-

året 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-

frihet för överförmyndarnämnden och dess enskilda förtroendevalda för 

verksamhetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-

frihet för samhällsservicenämnden och dess enskilda förtroendevalda för 
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verksamhetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-

frihet för valnämnden och dess enskilda förtroendevalda för verksamhetsåret 

2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-

frihet för Gemensam nämnd för FOU Välfärd, RegNet, Hjälpmedel SAM 

och HelGe-biblioteken och dess enskilda förtroendevalda för verksam-

hetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samtliga nämnder 

Revisionen  
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§ 47 Dnr KS-00522/2023  

Bolagens årsredovisningar 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Årsredovisning 2023 för Ljusdals Energiföretag AB och AB Ljusdalshem 

 läggs med godkännande till handlingarna. 

 

2. Verksamheten 2023 i Ljusdals Energiföretag AB och AB Ljusdalshem 

 läggs med godkännande till handlingarna då den varit förenlig med det 

 fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 

 kommunala befogenheterna. 

 

3. Kommunens ägarombud instrueras att vid årsstämmor godkänna 

 fastställda resultat- och balansräkningar samt resultatdispositioner och 

 bevilja styrelseledamöterna och verkställande direktörerna ansvarsfrihet 

 för år 2023, i enlighet med revisorernas tillstyrkan. 

Sammanfattning av ärendet 

De helägda kommunala bolagen Ljusdals Energiföretag AB och AB 

Ljusdalshem upprättar årsredovisning för respektive bolag och dess koncern. 

Årsredovisningarna sänds därefter till ägaren Ljusdals kommun för känne-

dom.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att verksamheten 2023 i de helägda 

kommunala bolagen varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet 

och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

 

Årsredovisningar 2023 för de helägda kommunala bolagen, uttalande om 

kommunstyrelsens uppsiktsplikt samt stämmodirektiv överlämnas till 

kommunstyrelsen för godkännande. 

 

Bakgrund 

 

Ljusdals Energi Energiföretag AB är ett helägt kommunalt bolag och äger 

dotterbolagen: Ljusdal Energi AB (fjärrvärme), Ljusdal Elnät AB (elnät), 

Ljusdal Energi Försäljning AB (elhandel), Ljusnet AB (bredband och TV), 

Ljusdal Renhållning AB (renhållning och återvinning) och Ljusdal Vatten 

AB (vatten och avlopp). 
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AB Ljusdalshem är ett helägt kommunalt bolag som äger dotterbolaget AB 

Ljusdals Servicehus. 

 

Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen årligen ska pröva 

om verksamheten i kommunens bolag föregående kalenderår varit förenlig 

med det kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 

befogenheterna.  

 

Kommunfullmäktige utser ägarombud för kommunens aktier i de helägda 

kommunala bolagen och kommunstyrelsen ska lämna instruktion till hur 

ombuden ska rösta på bolagsstämmorna. 

 

Årsredovisningar 2023  

 

Ekonomiskt har det gångna året varit bra för de helägda bolagens koncerner 

med en vinst (före skatt) på 15 miljoner kronor för Ljusdals Energiföretag 

AB och 9 miljoner kronor för AB Ljusdalshem. Soliditeten och det egna 

kapitalet i koncernerna uppgår till 23 % och 196 miljoner kronor i Ljusdals 

Energiföretag samt 30 % och 230 miljoner kronor i AB Ljusdalshem.  

 

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt kommunallagen  

 

Kommunstyrelsen har tagit del av bolagens egenkontroll genom 

årsredovisningshandlingar. 

 

Utifrån informationen i dessa handlingar och avstämningar med revisorer 

och lekmannarevisorer samt den uppsikt kommunstyrelsen i övrigt utfört 

under året i form av rapporter, tertialuppföljningar och bolagsdialoger är det 

förvaltningens bedömning att verksamheten under 2023 varit förenlig med 

det fastställda ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 

befogenheterna.  

 

Stämmodirektiv 

 

Bolagens revisorer har upprättat revisionsberättelser och gransknings-

rapporter utan väsentliga anmärkningar samt tillstyrkt att bolagsstämman 

disponerar resultat enligt förslag i förvaltningsberättelse och beviljat 

styrelseledamöter och verkställande direktörer ansvarsfrihet.  

 

Med ledning av denna tillstyrkan föreslås kommunstyrelsen instruera 

bolagens ägarombud att vid årsstämmor godkänna fastställda resultat- och 
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balansräkningar samt resultatdispositioner och bevilja styrelseledamöterna 

och verkställande direktörerna ansvarsfrihet för år 2023. 

 

Jäv 

 

Jens Furuskog (SD), Henrik Karlström (SD), Kristina Michelson (S), Marie 

Mill (LB), Gunnar Eriksson (S), Kristoffer Hansson (S), Marie-Louise 

Hellström (LB) och Jan Nordlinder (S) anmäler jäv och deltar inte i 

handläggningen av ärendet.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 78 

Tjänsteskrivelse 4 april 2024 

Årsredovisningar och granskningsrapporter för bolagen 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Bolagen 

Stämmoombudet 

 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 april 2024 för signering
(Signerat, SHA-256 E48A3DFF5C6DB9C30107795C34195EDFDA9C4474E9C2EFA19B98F90C89226FA2)

Sida 20 av 51



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

21(50) 

Datum 

2024-04-29 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 48 Dnr KS-00163/2023  

Årsrapport internkontroll 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

 1. Årsrapport för Internkontroll 2023 godkänns.  

Sammanfattning av ärendet 

Enligt kommunens regler för internkontroll ska nämnderna i samband med 

årsredovisningens upprättande rapportera resultatet från uppföljningen av 

internkontrollen till kommunstyrelsen. 

  

Vid helårsuppföljningen anges vilken process eller rutin samt kontroll-

moment som har granskats inom nämnden samt granskningens genom-

förande och utfall.  

 

Vid helårsuppföljningen för samtliga nämnder tillkommer också en samlad 

bedömning och sammanfattning av hur kommunens interna kontrollsystem 

fungerar. Helårsrapporten delges kommunfullmäktige i anslutning till 

behandlingen av kommunens årsredovisning.  

 

Kommunstyrelseförvaltningens samlade bedömning av kommunens 

internkontroll är att den fungerar väl. 

 

Intern kontroll i Ljusdals kommun styrs av kommunallagen och av 

kommunfullmäktige fastställda Regler för Intern Kontroll.  

 

Syftet med den interna kontrollen är att säkerställa effektivitet, säkerhet och 

styrbarhet. Syftet är även att undvika förlust och förstörelse av tillgångar, att 

undgå allvarliga fel och brister samt ge underlag för ständiga förbättringar. 

 

Kommunallagen föreskriver att nämnderna, var och en inom sitt område, ska 

se till att verksamheten bedrivs i enlighet med de mål och riktlinjer som 

fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. De 

ska också se till att den interna kontrollen är tillräcklig samt att verksam-

heten bedrivs på ett i övrigt tillfredställande sätt.  
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Kommunstyrelsen har enligt kommunallagen till uppgift att ha uppsikt över 

övriga nämnders verksamhet och ge en samlad bedömning av arbetet som 

kommunens nämnder bedrivit beträffande den interna kontrollen. 

 

I separat ärende om kommunstyrelsens uppsiktsplikt av de kommunala 

bolagen redovisas bolagsstyrningsrapporter som berör flertalet av de 

kommunala bolagen. I dessa bolagsstyrningsrapporter och i bolagens 

årsredovisningar, revisionsberättelser och granskningsrapporter återfinns 

information om hur den interna kontrollen i de olika bolagen fungerar. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen har i detta ärende sammanställt nämndernas 

uppföljning av internkontrollplaner för 2023 och gjort en samlad bedömning 

av kommunens internkontroll. 

 

Nämndernas uppföljning av intern kontroll 

 

Nämnderna tar fram, beslutar och följer upp de interna kontrollplanerna 

under året. Utöver arbetet med interna kontrollplaner har kommunen väl 

fungerande rutiner kring uppföljning och rapportering av ekonomi och 

verksamhet. 

 

Årets huvudsakliga aktiviteter inom intern kontroll har varit att utföra 

planerade granskningar och aktiviteter från intern kontrollplan 2023. Under 

året har förvaltningarna även arbetat med ett vidareutveckla ett systemstöd 

för dokumentation av planering och uppföljning av intern kontroll. Arbetet 

med intern kontroll har under året gått enligt plan.  

 

Samtliga nämnder har rapporterat och utvärderat arbetet med intern kontroll 

avseende år 2023. En samlad dokumentation av nämndernas ärenden 

framgår av bifogat underlag. Från respektive nämnd finns protokoll och 

rapport eller tjänsteskrivelse. Nedan redovisas en sammanfattning av 

respektive nämnds rapportering. 

 

 Kommunstyrelsen 

 

Kommunstyrelsens internkontrollplan för 2023 har följts upp och redovisas i 

denna internkontrollrapport för 2023. Internkontrollplanen innehåller 7 olika 

kontrollpunkter. Samtliga kontroller har genomförts, 5 visar på godkänd 

kvalitet och 2 på delvis godkänd kvalitet. 

 

Resultatet av arbetet med internkontroll har under året varit tillfredsställande 

avseende de tre områdena för internkontroll: Ändamålsenlig och kostnads-
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effektiv verksamhet, Tillförlitlig finansiell rapportering och information om 

verksamheten samt Efterlevnad av lagar, riktlinjer och föreskrifter. 

 

Kommunstyrelsen har löpande vid sammanträden erhållit statusrapporter 

avseende planerade och genomförda projekt och processer för de olika 

verksamhetsområden nämnden ansvarar för. Ekonomiska rapporter med 

budgetuppföljning och budgetprognoser har presenterats och följts upp 

löpande i nämnden. 

 

Gällande uppföljning av politiska beslut samt delegationsbeslut kommer 

arbetet att fortsätta utvecklas under 2024 för att hitta former och rutiner. 

Även de systematiska kontrollerna av fakturor och avtal kommer att 

utvecklas under 2024. 

 

Samhällsservicenämnden 

 

Resultatet av arbetet med internkontroll har under året varit tillfredsställande 

avseende de tre områdena för internkontroll Ändamålsenlig och 

kostnadseffektiv verksamhet, Tillförlitlig finansiell rapportering och 

information om verksamheten samt Efterlevnad av lagar, riktlinjer och 

föreskrifter.  

 

Samhällsservicenämnden har löpande vid sammanträden erhållit 

statusrapporter avseende planerade och genomförda projekt och processer 

inom respektive verksamhetsområde. Ekonomiska rapporter med 

budgetuppföljning och budgetprognoser presenteras och följs upp löpande i 

nämnden. Dokumentation avseende tagna delegationsbeslut presenteras 

löpande för nämnden vid varje sammanträde. 

 

  

Utbildningsnämnden 

 

Utbildningsnämndens internkontrollplan för 2023 har följts upp. 

Internkontrollplanen innehåller 17 olika kontrollpunkter. Ett flertal kontroller 

har inte kunnat genomföras i tillräcklig omfattning och visar därför inte på 

godkänd kvalitet.  

 

En differens i antal kontrollpunkter finns jämfört med den statusrapport för 

interkontroll som redovisades september 2023. I den rapporteringen ingick 

23 kontrollpunkter och fem av dessa hade beslutats att inte hanteras i 

internkontrollplanen (accepterad risk). Dessa kontrollpunkter redovisas inte i 

internkontrollrapporten för 2023.  
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Internkontrollarbetet bedöms inte som tillräckligt. Åtgärder behöver vidtas 

som tydliggör processen för interkontroll samt att den implementeras som en 

del av verksamhetens ledningssystem. Internkontrollplanen för 2024 som 

utbildningsnämnden antagit har omarbetats för att skapa förutsättningar för 

detta utvecklingsarbete.  

 

Arbetsmarknads- & socialnämnden 

 

Arbetsmarknads- och socialnämndens internkontrollplan för 2023 har följts 

upp. Internkontrollplanen innehåller 13 olika kontrollpunkter. Tio kontroller 

är godkända och tre kontroller har markerats som delvis godkända. Dessa 

punkter är: 

 Sjukfrånvaron är låg, men statistik kan inte redovisas till nämnd på 

grund av svårigheter att ta fram data centralt. 

 Kompetensförsörjningsplan har ej färdigställts pga att förvaltningen 

inväntar en Kommungemensam plan som arbetas fram av HR-

enheten. ASF arbetar fram tills dess med kompetensförsörjning med 

utgångspunkt i SKRs kompetensförsörjningsstrategier. 

 Styrdokumenten är samlade i ComAround och kända av 

medarbetarna. Enhetschef ansvarar för att informera om gällande 

rutiner. 

 

Utfallet för de flesta av punkterna är separat rapporterade i arbetsmarknads- 

och socialnämnden under 2023 och resultaten av kontrollerna finns i dessa 

rapporter. 

 

Den samlade bedömningen efter genomförda kontrollaktiviteter inom den 

interna kontrollen är att utfallet är tillfredställande. Resultatet av kontrollen 

är att 10 av 13 punkter är godkända och 3 är delvis godkända. De punkter 

som är delvis godkända bedöms kunna åtgärdas under kommande år och 

föranleder således inga särskilda åtgärder utöver detta.  

 

Omsorgsnämnden 

 

Omsorgsnämndens internkontrollplan för 2023 har följts upp. Internkontroll-

planen innehåller 14 olika kontrollpunkter. Två kontroller har inte utförts 

enligt plan. Dessa punkter är: 

 

 Värdegrundsarbete som skulle presentats för nämnd under hösten 

2023. Ej genomfört. 

 Arbetsmiljöansvar. Genomgång i december ej genomförd, rutin 

saknas.   
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Befästandet av arbete med internkontrollplanen förbättras ständigt och blir 

en alltmer naturlig del i förvaltningens dagliga arbete jämte verksamhets-

planen.  

 

Sjukfrånvaro. Flera parallella processer pågår inom förvaltningen för att 

komma tillrätta med sjukfrånvaro, i systembyte till Medvind är det dock 

fortfarande svårigheter i att få fram statistik som visar ett rättvist underlag.  

 

Det saknas rutiner för någon av kontrollpunkterna som förvaltningen har att 

hantera under 2024.  

 

Avvikelser har fått en ny rutin under året i syfte att ännu tydligare greppa 

dessa och tydliggöra ansvaret inom enheten. 

 

Överförmyndarnämnden 

 

Årets avläsning av de 11 riskerna upptagna i internkontrollplanen för 2023 

har flutit på i enlighet med planen. De flesta risker har kunnat undvikas 

genom planering och medvetenhet. 

  

Den enda risken som fullt ut realiserats är den angående framförande av 

kompetensutvecklingsönskemål. 

  

Arbetet med rekrytering av ställföreträdare och arbetssättet tillsammans med 

förvaltarenheten har lagts en hel del tid på 2023. Detta har gett resultat men 

läget är ändå oroande för framtiden. I detta sammanhang har ändå risken 

bedömts som obetydligt avvikande för 2023 då ingen medborgare med 

beviljat behov blivit utan ställföreträdare. Ett gediget arbete kommer 

fortsätta 2024. 

 

Bedömning av kommunens internkontroll 

 

Sammanfattningsvis visar nämndernas rapporteringar att merparten av 

kontrollpunkterna är avklarade. Resultatet av kontrollerna visar att rutiner 

och kontroller för att minimera identifierade risker till stor del är 

tillfredsställande i förvaltningarna.  

 

Den samlade bedömningen är att nämnderna arbetar systematiskt med den 

interna kontrollen och att den i allt väsentligt fungerar väl i kommunens 

verksamheter. Vissa mindre förbättringsområden har identifierats och 

kommunicerats ut till verksamheten.  

 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 april 2024 för signering
(Signerat, SHA-256 E48A3DFF5C6DB9C30107795C34195EDFDA9C4474E9C2EFA19B98F90C89226FA2)

Sida 25 av 51



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

26(50) 

Datum 

2024-04-29 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

Årsrapporten över uppföljningen av 2023 års internkontroll samt att 

överlämna rapporten till kommunfullmäktige samt kommunens revisorer. 

 

Styrdokument och juridik  

 

Nämnderna följer i stort gällande regelverk och metodstöd.  

Regler för intern kontroll KF 2023-11-28. 

Metodstöd via systemverktyg i Stratsys. 

 

Koppling till Agenda 2030 

Detta ärende påverkar inte direkt kommunens arbete med ekonomisk, 

ekologisk eller social hållbarhet, men risker i verksamheten som den interna 

kontrollen kan undanröja kan i förlängningen påverka kommunens hållbarhet 

positivt. 

 

Ekonomiska konsekvenser 

Arbetet med intern kontroll ingår i verksamheternas ordinarie arbete och 

hanteras inom nämndernas och bolagsstyrelsernas ordinarie ekonomiska 

ramar. 

 

Beredning & samråd 

Intern kontroll i Ljusdals kommun följer en årlig och fastställd process. 

Ärendet har beretts av kommunstyrelseförvaltningen och samråd har skett 

med förvaltningarna i ett gemensamt internkontrollsamråd. 

 

Uppföljning 

Föreliggande utvärdering föranleder inte någon särskild uppföljning. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 73 

Tjänsteskrivelse 4 april 2024 

Nämndernas internkontrollrapporter 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt, Samtliga nämnder 
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§ 49 Dnr KS-00126/2024  

Årsredovisning Inköp Gävleborg 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Ljusdals kommun tillstyrker att förbundsdirektionen och dess enskilda 

 ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 

 

2. Ljusdals kommun tillstyrker att Kommunalförbundets årsredovisning för 

 verksamhetsår 2023 godkänns.   

Sammanfattning av ärendet 

Inköp Gävleborg är ett kommunalförbund som består av nio medlems-

kommuner varav Ljusdals kommun är en. Fram till 31 december 2019 var 

alla hälsingekommuner medlemmar i Inköp Gävleborg som var det gemen-

samma organet för inköpssamverkan. Inköp Gävleborg övergick efter Gävles 

utträde till att förvalta ingångna gällande avtal. 

 

Kommunalförbundet Inköp Gävleborg upprättar en egen årsredovisning för 

sin verksamhet. Årsredovisningen ska därefter behandlas i varje medlems-

kommun.  

 

Ljusdals kommun är en av nio medlemskommuner i kommunalförbundet 

Inköp Gävleborg. Gävle kommun begärde utträde ur förbundet i september 

2017. Tidigare förbundsordning stadgade att om en av de tio medlems-

kommunerna begärde utträde så skulle kommunalförbundet upplösas. Avtal 

träffades i dec 2019 mellan Gävle kommun och övriga medlemskommuner 

innebärande att Gävles utträde ur förbundet per 31 dec 2019 godkändes 

tillsammans med de ekonomiska villkoren för detta. 

 

Avtalet möjliggjorde också att förbundet kan leva vidare till dess att 

förbundets ingångna avtal löper ut. Förbundets nya roll är bl. a. att vara 

avtalsförvaltare av tidigare ingångna avtal och sträva efter att dessa inte 

förlängs. Det praktiska arbetet med avtalsförvaltningen sköts av hälsinge-

kommunerna. Förutom uppdraget att ansvara för avtalsförvaltningen har 

inriktningen varit att på olika sätt minimera omfattning och kostnader för 

den kvarvarande administrationen. 

 

Inköp Gävleborg har upprättat årsredovisning 2023 
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Jäv 

 

Pernilla Färlin (M) och Henrik Karlström (SD) anmäler jäv och deltar inte i 

handläggningen av ärendet.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 74 

Tjänsteskrivelse 4 april 2024 

Årsredovisning 2023 

Revisionsberättelse 2023 

Protokoll direktionsmöte 23 februari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  

Inköp Gävleborg 
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§ 50 Dnr KS-00089/2024  

Fastställande av verksamhetsområden för den 
kommunala vattentjänsten dagvatten 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Kommunfullmäktiges beslut från 25 november 1985, § 310 om 

 verksamhetsområde i Ljusdals kommun förtydligas med att 

 verksamhetsområde för kommunala vattentjänsten dagvatten endast finns 

 i Ljusdal, Färila och Järvsö centralorter.  

          

Sammanfattning av ärendet 

Nuvarande verksamhetsområden för kommunala vattentjänster fastställdes i 

kommunfullmäktige 25 november 1985, § 310, se bilaga 1. Beslutet är inte 

fattat med separata områden för ren-, spill- och dagvatten utan enbart 

benämnt verksamhetsområde för kommunens va-anläggningar. Begreppet 

VA innefattar alla tre nyttigheterna ren-, spill- och dagvatten. Juridiskt 

betyder det att kommunalt ansvar finns för alla tre VA-nyttigheterna i alla de 

uppräknade områdena oavsett om det finns VA-anläggningar idag eller 

behov av kommunalt omhändertagande. 

 

Att ha ett sådant generellt beslut är dock inte i enlighet med § 6 i Lagen om 

allmänna vattentjänster, se bilaga 2, vilken säger att verksamhetsområde för 

en vattentjänst ska finnas där det finns behov och där det inte bättre kan lösas 

på annat sätt. 

 

På flertalet av orterna i kommunen är förutsättningarna för lokalt 

omhändertagande av dagvatten bättre än avledning via ledningsnät. Det vill 

säga det finns ingen anledning att transportera bort vatten genom 

ledningsnätet utan avrinning kan ske lokalt eller användas som resurs där det 

uppstår. Det är också så dagvattennätet är uppbyggt idag, dvs det finns bara i 

de mest tätbebyggda områdena i Ljusdal, Järvsö och Färila och det är bara i 

dessa områden som verksamhetsområde för dagvatten bör finnas. 

 

För att kommunkoncernen ska kunna arbeta aktivt med dagvattenfrågan är 

det viktigt att förutsättningarna förtydligas så att utgångspunkten var 

ansvaret finns i dag är tydlig. 
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Utifrån de senaste årens händelser med källaröversvämningar i Sverige är det 

ytterst viktigt ansvaret för dagvattenhantering är tydligt. Om VA-

huvudmannen inte har ett tillräckligt system för dagvattenhantering inom 

verksamhetsområde för dagvatten finns risk för höga skadeståndsanspråk 

från fastighetsägarnas försäkringsbolag. 

 

Det kan finnas behov i framtiden av verksamhetsområde för kommunalt 

dagvatten i fler orter. Om det uppstår hanteras verksamhetsområde för 

aktuell ort separat vid det tillfället. 

 

Undantaget från detta beslut är Hamra, där verksamhetsområde dagvatten 

upphävdes i samband med uppdatering av verksamhetsområden för ren- och 

spillvatten, dnr 320/2013. 

 

Likaså finns inte verksamhetsområde för dagvatten i det utvidgade 

verksamhetsområdet för Öjeberget, dnr 486/2016.            

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 79 

Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 44 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 18 mars 2024 

Begäran från Ljusdal Energi AB med bilagor, 25 januari 2024 

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ljusdal Energi AB 
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§ 51 Dnr KS-00019/2024  

Remiss från Justitiedepartementet om Ett starkare 
skydd för offentliganställda mot våld, hot och 
trakasserier (SOU 2024:1) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Förslag till yttrande över betänkande Ett starkare skydd för 

 offentliganställda mot våld, hot och trakasserier (SOU 2024:1) antas.          

Sammanfattning av ärendet 

Regeringen beslutade den 21 april 2022 att utse en särskild utredare för att 

överväga olika författningsändringar för att minska offentliganställdas 

utsatthet för våld, hot och trakasserier.  

 

Syftet är både att förbättra situationen för de anställda och att värna den 

offentliga verksamheten (dir. 2022:31). Utredningen utmynnade i 

betänkandet Ett starkare skydd för offentliganställda mot våld, hot och 

trakasserier (SOU 2024:1) 

 

Betänkandet har gått ut på remiss till ett antal remissinstanser. Ljusdals 

kommun har beretts möjlighet att i ett remissvar yttra sig över betänkandet. 

Ärendet har beretts och Ljusdals kommun är i grunden positiv till de förslag 

som framgår i utredningen men ser också att det kunde ha gjorts mer inom 

vissa områden. För att förebygga och minska tjänstepersoners utsatthet och 

risk för våld, hot och trakasserier hade Ljusdals kommun helst sett att det i 

vissa situationer hade gått att ersätta handläggares namn i beslut med 

exempelvis anställningsnummer (framförallt gällande handläggare inom 

socialtjänstens område). Detta hade minskat exponeringen av namnet och  

gjort detta mindre tillgängligt. 

 

Ljusdals kommun hade också gärna sett att utredningen hade omfattat en 

översyn över möjligheten för arbetsgivaren att stå som målsägande i fall då 

en enskild anställd har blivit utsatt i sin tjänsteutövning, vilket har lyfts av 

SKR tidigare.   
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 89 

Tjänsteskrivelse 4 april 2024 

Lättläst version av förslag till yttrande  

Betänkande Ett starkare skydd för offentliganställda mot våld, hot och 

trakasserier 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Justitiedepartementet enligt särskild ordning 
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§ 52 Dnr KS-00228/2023  

Kompetensförsörjningsstrategi 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Kompetensförsörjningsstrategin antas.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram förslag till kompetensför-

sörjningsstrategi. Förslaget har varit på remiss till nämnderna och dessa 

ställer sig bakom förslaget till strategi. 

 

Förslaget har tagits upp enligt medbestämmande lagstiftning § 19 för 

information och dialog. Ingen revidering av förslaget har varit aktuellt. 

 

Därmed föreslår kommunstyrelseförvaltningen att förslaget ska beslutas i 

kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 90 

Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 47 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 mars 2024 

Remissvar från nämnderna  

Förslag kompetensförsörjningsstrategi 30 maj 2024 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M), Jonas Rask Samuelsson (C), Lena Svahn (S) och Henrik 

Karlström (SD): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins m 

fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samtliga nämnder 

HR, Jobbsidan 
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§ 53 Dnr KS-00109/2024  

Planeringsstrategi för Ljusdals kommun 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Ljusdals kommuns planeringsstrategi antas.  

Sammanfattning av ärendet 

Planeringsstrategin är ett dokument där man övergripande kan läsa vad 

kommunen vill med den översiktliga planeringen, hur man ställer sig till den 

gällande översiktsplanen och vad man kan förvänta sig att det nya förslaget 

kommer att fokusera på. 

 

1 april 2020 ändrades 3 kap i plan- och bygglagen. Syftet med ändringen är 

att översiktsplaneringen ska bedrivas kontinuerligt, vara framåtsyftande och 

att översiktsplanen ska hållas aktuell. I detta blir planeringsstrategin det cent-

rala nya verktyget. Planeringsstrategin ska antas senast 24 månader efter 

ordinarie val. Antar kommunen inte en planeringstrategi eller en ny över-

siktsplan senast 11 september 2024 anses planerna vara inaktuella. Detta 

innebär bland annat att standardförfarande, samordnat förfarande och förenk-

lat förfarande inte kan tillämpas vid framtagandet av detaljplaner. I samband 

med framtagandet av planeringsstrategin ska kommunen ta ställning till 

ändrade planeringsförutsättningar av betydelse för översiktsplanens 

aktualitet samt kommunens fortsatta arbete med översiktsplaneringen.  

 

Kommunen ska även bedöma i vilken utsträckning planerna är aktuella.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 84 

Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 55 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 10 mars 2024 

Planeringsstrategi 10 mars 2024 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsserviceförvaltningen 

Författningssamling  
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§ 54 Dnr KS-00128/2024  

Förslag till revidering av taxa för renhållningen - 
avfallstaxa 2024 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Taxebestämmelser 2024 för renhållningen samt taxa prisbilaga 2024 

 renhållningen antas.      

Sammanfattning av ärendet 

Ny taxa och taxebestämmelser för renhållningen behöver antas av 

kommunfullmäktige eftersom den fastighetsnära insamlingen av papper och 

plast redan har påbörjats. 

             

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 81 

Tjänsteskrivelse 8 april 2024 

Begäran från Ljusdal Energi AB 20 mars 2024 

Bilagor 

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ljusdal Energi AB 

Författningssamlingen 
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§ 55 Dnr KS-00078/2024  

Redovisning av ej färdigbehandlade motioner och 
medborgarförslag 2024 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen har gjort en sammanställning över ej 

färdigbehandlade motioner och medborgarförslag per 26 mars 2024. 

 

Sammanfattningen omfattar 12 motioner och 24 medborgarförslag.            

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 91 

Tjänsteskrivelse 28 mars 2023 

Redovisning av ej färdigbehandlade motioner och medborgarförslag 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 56 Dnr KS-00288/2022  

Medborgarförslag med önskemål om mer förebyggande 
arbete mot barnvåldtäkter och misshandel 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget anses besvarat.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om mer förebyggande arbete mot 

barnvåldtäkter och misshandel har inkommit till kommunfullmäktige. 

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Jag skulle vilja att ni ska ta upp hur ni kan se över hur ni i kommunen 

jobbar mot att barn utsätts för våldtäkt. Pedofiler finns överallt, barn blir 

traumatiserade och skadade för livet. Vissa så djupt att de väljer att avsluta 

sitt liv. 

 

Även att ni kanske kan påverka uppåt, alla barn och kvinnor som blir utsatta 

för misshandel hemma. Som det är nu så kan varken polis eller socialtjänst 

göra något för våra utsatta barn förrän skadan är skedd. 

 

Inte förrän barnet har blivit utsatt av en pedofil kan barnet få hjälp, det är 

helt fel. 

 

Finns det styrkta uppgifter om att en viss person är pedofil måste åtgärder 

sättas in för att motverka att han/hon ger sig på våra barn. Eller på annat sätt 

skydda barnen.” 

 

Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 114 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget för yttrande till 

Brottsförebyggande Rådet. 

 

Brottsförebyggande Rådet skriver i sitt yttrande att rådet tagit hjälp av 

enhetschef inom socialtjänsten för att besvara medborgarförslaget: 
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Våldsförebyggande arbete 

 

När det kommer till att förebygga våld i nära relationer så kan man arbeta 

universellt, med grupper i riskzon eller med individuella insatser för 

våldsutövare (Våldsförebyggande arbete - Nationellt centrum för kvinnofrid 

(NCK) - Uppsala universitet (uu.se)) 

 

Vad gör kommunen? 

 

I Ljusdal arbetar vi förebyggande mot våld samt att vi erbjuder stöd till 

våldsutsatta. Se: Hot och våld i nära relation - Ljusdals kommun 

 

Som vårdnadshavare har man ansvar att skydda sina barn från att bli utsatt 

för all typer av våld, i den mån det går. Är man osäker som förälder på vad 

man kan och/eller bör göra om man misstänker att det finns en förövare i ens 

närhet eller som skulle kunna komma i kontakt med barnet så är man 

välkommen att höra av sig till socialtjänsten genom mottagningen eller 

genom öppenvårdens råd- och stödfunktion. Alla som misstänker att ett barn 

utsätts för någon typ av våld bör göra en orosanmälan.  

 

Angående oro för misstänkt dömda förövare 

 

I medborgarförslaget står ”Finns det styrkta uppgifter om att en viss person 

är pedofil måste åtgärder sättas in för att motverka att han/hon ger sig på 

våra barn. Eller på annat sätt skydda barnen”. Om vi utgår från att man med 

ordvalet ”styrkta uppgifter” menar en person som är dömd för brott mot barn 

till exempel våldtäkt mot barn eller sexuellt utnyttjande av barn så erbjuds 

behandling; Sexualbrottsprogram med individuellt fokus (Seif) genom 

kriminalvården som syftar till att minska återfall i sexualbrott. När det gäller 

begreppet pedofili så är det en psykiatrisk diagnos som fastställs genom en 

rad kriterier.  

 

Man har sett att de förövare som genomgår behandling minskar återfall i nya 

sexualbrott från 17 procent till 11 procent. Se studie: The effectiveness of 

treatment for sexual offenders: A comprehensive meta-analysis | Journal of 

Experimental Criminology (springer.com). 

 

Vi vet att mörkertalet av förbrytare är stort. ” Mörkertalet för våldtäkt och 

sexuella övergrepp uppskattas vara mycket stort. Det innebär att sexualbrott 

är vanligare i verkligheten än vad den officiella statistiken visar. Många som 

begår sexuella övergrepp nås därför inte av behandlingsåtgärder om de inte 

söker hjälp frivilligt. Också inom den grupp som döms för brott väljer en del 

att avstå behandling. För att nå dem som inte får behandling är det viktigt att 
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arbeta förebyggande.” (Behandling av sexualbrottsförövare - Nationellt 

centrum för kvinnofrid (NCK) - Uppsala universitet (uu.se)). 

 

I Ljusdals kommun har vi ingen specifik behandling för denna målgrupp. 

Seif som är det behandlingsprogram som kriminalvården använder sig av har 

de som är dömda för sexualbrott som målgrupp. Eftersom pedofili är en 

psykiatrisk diagnos så krävs kompetens därefter för att behandla.         

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att som 

vårdnadshavare har man ansvar att skydda sina barn från att bli utsatta för 

alla typer av våld, i den mån det går. Misstänker man att ett barn utsätts för 

någon typ av våld bör man göra en orosanmälan. Det gör man genom att 

kontakta socialtjänsten genom mottagningen eller genom öppenvårdens råd- 

och stödfunktion. 

 

Kriminalvården arbetar med ett sexualbrottsprogram med individuellt fokus 

(Seif) som syftar till att minska återfall i sexualbrott. 

 

När det gäller begreppet pedofili så är det en psykiatrisk diagnos som 

fastställs genom en rad kriterier. I Ljusdals kommun har vi idag ingen 

specifik behandling för denna målgrupp, och eftersom pedofili är en 

psykiatrisk diagnos så krävs specifik kompetens för att behandla. 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses besvarat.  

 

Arbetsutskottet föreslår att medborgarförslaget anses besvarat. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget anses besvarat.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 92 

Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 51 

Förslag till beslut 6 mars 2024 

Yttrande från Brottsförebyggande rådet 16 januari 2024 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 114 

Medborgarförslag 21 september 2022 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 
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§ 57 Dnr KS-00333/2023  

Medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i 
kommunen 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Medborgarförslaget bifalles såtillvida att inrättande av ett palliativt team 

 som en förbättringsåtgärd utreds av omsorgsnämnden.           

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i kommunen har 

inlämnats. 

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Ett palliativt vårdteam ska erbjudas när patienten väljer att vårdas, i 

hemmet, i ett omsorgsboende eller på en specialiserad palliativ enhet, vilket 

vi saknar här i Ljusdal.  

 

Jag och många med mig vill se en utveckling av den palliativa vården i 

Ljusdals kommun, ett team som arbetar runt patienten, i egna hemmet eller 

på ett boende, ett team som består av samma personer, utbildade för att 

tillgodose de fyra hörnstenarna i palliativ vård: 

• Närhet 

• Helhet 

• Kunskap 

• Empati 

 

Idag finns inget sådant team på omsorgsboendena utan det sätts in personal 

som är tillgänglig och i vilket de flesta fall är outbildade med ingen kunskap 

om människan och vårdbehovet i livets slutskede. 

 

Önskan gäller att skapa ett palliativt vårdteam inom kommunen som 

tillgodoser patientens behov i livets slut på ett professionellt sätt för ett 

värdigt avslut. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 116 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
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Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till omsorgsnämnden för 

yttrande. 

 

Omsorgsnämnden ställer sig positiv till medborgarförslaget. I sitt yttrande 

skriver nämnden: 

”Inledningsvis konstateras att frågan om palliativt team bör ses som en 

verksamhetsfråga, dock vill omsorgsnämnden i sammanhanget belysa det 

positiva i medborgarförslag då det kan ge ljus åt förbättringar som bör 

genomföras i verksamheten.  

 

Att ha en värdig omvårdnad i livets slutskede är något kommunen ska 

prioritera för våra invånare. Förslagslämnaren nämner de fyra hörnstenarna 

närhet, helhet, kunskap och empati. Att som i branschen omnämnt ”sitta 

vak” handlar om så mycket mer än att bara vara en personal på plats. Det 

behöver vara rätt person på rätt plats, någon som förstår att hantera och 

bruka dessa hörnstenar för att skapa den trygghet som eftersträvas i 

situationen.  

 

Omsorgsförvaltningen i Ljusdal genomgår just nu en stor förändring och 

utreder förbättringsåtgärder inom många områden såsom bland annat 

planering inom hemtjänsten och differentierade arbetsuppgifter som skulle 

kunna frigöra undersköterskor till att utföra mer vård- och omsorgsarbete, 

såsom palliativ vård. Grunden till de förslag och utredningar som nu 

genomförs har i de flesta fall bottnat i Brobygget varför omsorgsnämnden 

föreslår att frågan om inrättande av palliativt team tas upp och utreds där 

påbörjade förbättringsåtgärder efterhand börjat falla på plats.”        

     

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande: 

"Att ha en värdig omvårdnad i livets slutskede är något kommunen ska 

prioritera för våra invånare. Det behöver vara rätt person på rätt plats, någon 

som förstår att hantera och skapa den trygghet som eftersträvas i situationen, 

gällande de hörnstenar som förslagslämnaren nämner; närhet, helhet, 

kunskap och empati. 

 

Omsorgsförvaltningen genomgår just nu en stor förändring och utreder 

förbättringsåtgärder inom många områden, bland annat inom hemtjänsten 

och differentierade arbetsuppgifter. Detta skulle kunna frigöra 

undersköterskor till att utföra mer vård- och omsorgsarbete. 

 

Ett inrättande av ett palliativt team bör utredas i omsorgsnämnden som en 

förbättringsåtgärd i omsorgen." 
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Därmed föreslås att medborgarförslaget ska bifallas såtillvida att inrättande 

av ett palliativt team som en förbättringsåtgärd utreds av omsorgsnämnden.    

 

Arbetsutskottet föreslår att medborgarförslaget bifalles såtillvida att 

inrättande av ett palliativt team som en förbättringsåtgärd utreds av 

omsorgsnämnden.  

 

Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget bifalles såtillvida att 

inrättande av ett palliativt team som en förbättringsåtgärd utreds av 

omsorgsnämnden.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 94 

Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 53 

Förslag till beslut 6 mars 2024 

Yttrande från omsorgsnämnden 13 december 2023, § 155 

Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 116 

Medborgarförslag 22 juni 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M) och Solange Nordh (C): Bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins m 

fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 

Omsorgsnämnden för verkställande 
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§ 58 Dnr KS-00266/2022  

Medborgarförslag med önskemål om carport för 
hemtjänstens bilar i Los 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget anses besvarat.  

          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om carport för hemtjänstens bilar i Los 

har inkommit till kommunfullmäktige. 

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Vi har en hemtjänst här i Los som vi ska vara stolta över, de åker ut i ur och 

skur dygnet runt året om till sina brukare och är alltid glada och trevliga! 

 

Deras bilar står ute i väder och vind och personalen måste skotta fram dem 

på vintern. 

 

Jag tycker att de är så värda en carport för sina bilar som är stationerade på 

Furugården. Det är också en arbetsmiljöfråga. 

 

Så mitt förslag är att kommunen bygger carport åt hemtjänstens bilar i Los.” 

 

Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 122 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till fastighetschefen för 

yttrande. 

 

Fastighetschefen har meddelat att Ljusdalshem håller på att färdigställa 

carport i Los inför denna vinter (2023/2024). 

 

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att efter en del 

problem med placering har man nu hittat en ny plats för uppförandet. Vecka 

9 påbörjades, enligt plan, byte av vattenledningar som möjliggör placeringen 
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av carporten. Arbetet beräknas vara klart vecka 15. Därmed föreslår hon att 

medborgarförslaget anses vara besvarat.   

 

Arbetsutskottet föreslår att medborgarförslaget anses besvarat. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget anses besvarat.    

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 95 

Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 50 

Förslag till beslut 6 mars 2024 

Yttrande från Ljusdalshem 30 oktober 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 122 

Medborgarförslag 9 september 2022 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren  
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§ 59 Dnr KS-00159/2024  

Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) 
gällande framtiden för Ljusdals närsjukhus. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas. 

 

2. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens 

ordförande Maud Jonsson (L). 

 

I interpellationen skriver han: 

 

"Vi lever i en kommun med en yta större än hela Gästrikland. Där avstånden 

inom kommunens olika delar kan vara mycket långa. Det är nio mil mellan 

Tandsjöborg i västra kommundelen och Ljusdals tätort och mellan Ljusdals 

tätort och vårat akutsjukhus i Hudiksvall är det ytterligare sex mil.  

 

Utifrån denna ur sjukvårdsperspektiv utmanade geografi och demografi har 

Region Gävleborg och Ljusdal kommun sedan 90-talet skapat 

uppmärksammade och efterhärmade lösningar för god och nära vård i lands- 

och glesbygd. Närvårdsavdelningen, Ljusdals närsjukhus och 

bedömningsbilen i Loos är alla exempel på uppmärksammade lösningar i 

landsbygd. Dessa har de senaste åren uppmärksammats som goda och 

lärande exempel i flera tunga statliga utredningar. Det visar att en samverkan 

mellan region och kommun med hänsyn till kommunens särskilda 

förutsättningar kan lösa våra patienters och invånares behov – om vi tillåts 

tänka och agera utanför ramarna. 

 

På Ljusdals närsjukhus finns idag bland annat en närvårdsavdelning som har 

åtta sjukvårdsplatser och åtta kommunala korttidsplatser samt två 

trygghetsplatser för vård i livets slutskede.  

 

Närsjukhuset har även en akutmottagning - en så kallad närakut. Det betyder 

att invånare i Ljusdal oftast kan få den akuta hjälp som krävs utan att de 
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behöver transporteras till Hudiksvall eller ett annat sjukhus. Akutmot-

tagningen läkarbemannas genom en kombination av Ljusdal - Ramsjö Din 

hälsocentral som finns inom sjukhuset samt närvårdsavdelningen, vilken 

drivs gemensamt av Ljusdals kommun och Region Gävleborg via ett avtal. 

Att både närvårdsavdelning, hälsocentralen och närakuten är samlokaliserad 

är en framgångsfaktor för den goda läkarnärvaro som funnits i Ljusdal de 

senaste åren.  

 

Region Gävleborg ska leverera god och nära vård och med ett närsjukhus i 

Ljusdal kan det tillhandahållas för invånarna i länets, till ytan, största 

kommun. Närheten till ett sjukhus är naturligtvis viktigt för ljusdalsbornas 

trygghet, men det är även en betydande del för kommunens fortsatta 

utveckling och attraktiviteten för att få fler att bo kvar och fler att flytta till 

vår kommun. Men nu finns ett förslag i omsorgsnämnden som oroar mig 

djupt.  

 

I budgetförslaget går det att läsa:  

”Regionens korttidsplatser: 8 platser enligt avtal under första halvåret 2024. 

Därefter budgeteras att regionen stänger sina korttidsplatser och därmed 

kommunens.”  

 

På senaste kommunstyrelsen blev det klargjort att det är på denna väg som 

kommunen arbetar nu att närvårdsavdelningen i Ljusdal ska läggas ned. För 

mig som ser en tydlig koppling mellan alla tre verksamheterna på 

sjukhusområdet är chansen att detta blir starten till en nedmontering av hela 

Ljusdals närsjukhus är överhängande. Sett i Ljuset av att Region Gävleborgs 

prognosticerar ett underskott 848 miljoner på helår är det inte en helt 

långsökt tanke att en nedläggning av Ljusdals närsjukhus kan vara på 

tapeten, för regionstyret. För att sätta underskottet i ett perspektiv så skulle 

det inte räcka med  att hela Bollnäs sjukhus och ett antal hälsocentraler 

stängs för att styra upp det prognostiserade underskottet.   

 

En nedläggning av närsjukhuset skulle vara förödande för invånarna i 

Ljusdals kommun, men även med tanke på möjligheterna till framtida 

inflyttning till kommunen. 

 

Utifrån ovanstående vill jag fråga omsorgsnämndens ordförande följande: 

 

1. Känner omsorgsnämndens ordförande till att det pågår diskussioner 

om nedläggning av närvårdsavdelningen i Ljusdal? 

2. Avser omsorgsnämndens ordförande agera för att en eventuell sådan 

nedläggning inte sker? 
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3. Om så är fallet har det gjorts några analyser av konsekvenser för 

brukare och patienter? 

4. Har några analyser gjorts av riskerna att detta påverkar övriga 

verksamheter vid Ljusdals sjukhus?" 

 

Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 

interpellationen: 

 

1. Nej, men den diskussion som pågår är på förvaltningsnivå och där ett 

samarbete är påbörjat mellan regionen på lokal nivå och 

omsorgsförvaltningen och är i linje med Nära vård.  

2. I dagsläget finns inget som tyder på nedläggning, arbetet pågår för att 

utveckla Nära vård och jag har inte för avsikt att lägga ner 

närvårdsplatserna. 

3. Nej, inte vad jag vet. Däremot vill man utveckla Nära vård för att 

man ska ha tillgång till nära vård i hemmiljö eller på en 

närvårdsplats. Och utifrån det måste en konsekvensanalys göras och 

presenteras. 

4. Nej, men man måste ta med att Ljusdals kommun är stor till ytan och 

Ljusdals Närsjukhus är en mycket viktig vårdenhet som fungerar 

väldigt bra. 

 

Maud Jonsson (L), Jonas Rask-Samuelsson (C), Pernilla Färlin (M), 

Kristoffer Hansson (S), Fredrik Röjd (LB), Kristoffer Kavallin (MP), Maria 

Molin (M), Kristina Michelson (S) och Henrik Estander (L) deltar i debatten.  

Beslutsunderlag 

Interpellationssvar 

Interpellation 15 april 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 60 Dnr KS-00163/2024  

Avsägelse från Olof Andersson (KD) gällande 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Olof Andersson (KD) beviljas entledigande från sitt uppdrag som 

 ersättare i kommunfullmäktige.  

Sammanfattning av ärendet 

Olof Andersson (KD) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i 

kommunfullmäktige. 

 

Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 18 april 2024 

 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Olof Andersson 

Länsstyrelsen 
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Helena Brink (L) 
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Kurt Ljung (SD) 


 


Övriga deltagare Ekonomichef Eric Carlsson § 44 


Revisionens ordförande Björn Brink (C) § 45 


Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 


Justerare Maria Molin (M) och Marit Holmstrand (S) 
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Datum för anslags upprättande 2024-05-10 
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Kungörelse av sammanträdet  


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 19 april 2024. Kungörelsen 


har ställts till varje ledamot och ersättare 19 april  2024 i enlighet med kommunfull-


mäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att sammanträdet är i laga ordning 


kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjord men till dagens sammanträde anmäld avsägelse får 


upptags på dagordningen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Meddelanden 


 


Samhällsservicenämnden har 2024-03-12, 31 beslutat att avslå ett medborgarförslag om 


framtida skötsel av rastplatsen i Lassekrog. Dnr SSN 00227/2024. 


 


Allmänhetens frågestund  
 


Inga frågor ställs.  


 


Ledamöternas korta frågor  


 


Kristoffer Kavallin (MP) ställer en fråga om eldningsförbud och risk för uteblivna 


majbrasor med anledning av regeringens beslut om nya regler kring bioavfall. 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 
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§ 43 Dnr KS-00151/2024  


Avsägelse från Fredrik Robertsson (MP) gällande 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Fredrik Robertsson (MP) beviljas entledigande från sitt uppdrag som 


 ersättare i kommunfullmäktige.  


Sammanfattning av ärendet 


Fredrik Robertsson (MP) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 


kommunfullmäktige. 


 


Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 26 mars 2024 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Fredrik Robertsson 


Länsstyrelsen 


Förtroendemannaregister 
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§ 44 Dnr KS-00315/2023  


Årsredovisning 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Årsredovisningen för 2023 godkänns.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett förslag till årsredovisning 


2023 för Ljusdal kommun. 


 


Årets resultat i årsredovisningen uppgår till 43,3 miljoner kronor för 


kommunen och till 68,2 miljoner kronor i den sammanställda redovisningen 


(kommunen och kommunkoncernen).  


 


Avstämningen mot kommunallagens balanskrav visar att kommunens 


ekonomi är i balans. Kommunen når merparten av alla mål för god 


ekonomisk hushållning. 


 


Årsredovisning 2023 för Ljusdal kommun överlämnas till kommunstyrelsen 


för godkännande och till revisorerna för granskning. 


 


Bakgrund 


 


Kommunstyrelsen ska enligt kommunallagen (2017:725) upprätta och 


fastställa årsredovisning efter avslutat budgetår.  


 


Årsredovisningen är upprättad i enlighet med Lagen om kommunal 


bokföring och redovisning (2018:597). Ett övergripande krav i lagen är att 


bokföring och redovisning ska fullgöras på ett sätt som överensstämmer med 


god redovisningssed och de rekommendationer som Rådet för kommunal 


redovisning utgivit.  


 


Årsredovisningen är en återrapportering av ekonomi och måluppfyllelse för 


det gångna året och innehåller även en redogörelse för kommunallagens krav 


på balans samt god ekonomisk hushållning. Grunden för uppföljning av 


ekonomiskt resultat och mål är Budget 2023. 
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Det ekonomiska resultatet 


 


Kommunens resultat för 2023 uppgår till 43,3 miljoner kronor vilket är 34,3 


miljoner kronor sämre än utfall rekordåret 2022, 29,3 miljoner kronor bättre 


än budgeterat och 14,3 miljoner kronor bättre än den prognos som gjordes i 


samband med delårsrapport per sista augusti. Årets starka resultat beror till 


stor del (liksom utfallet 2020-2022) på poster av tillfällig karaktär (t.ex. 


högre skatteunderlagsutveckling och extraordinära statliga stöd) men även 


återhållsamhet och kostnadskontroll i verksamheten. Resultatet motsvarar 


3,0 % av skatteintäkter och statsbidrag. 


 


Årets investeringar för kommunen uppgick till 75,1 miljoner kronor vilket är 


35,6 mnkr lägre än budget vilket i huvudsak beror på tidsförskjutningar i 


pågående investeringsprojekt. Investeringarna finansierades fullt ut med 


egna medel. Amorteringar har skett av upptagna lån med 30 miljoner kronor. 


 


Soliditeten (eget kapitals andel av totala tillgångar) ökade med 2 


procentenheter och uppgick till 54 %. 


 


Kommunens nämnder redovisar en positiv avvikelse om 8,9 miljoner kronor, 


även om det finns variationer. Det största underskottet återfinns hos 


Omsorgsnämnden (-3,7 miljoner kronor).  


 


Budgetföljsamheten har totalt sett varit relativt god under året och får 


därmed anses som acceptabel. Dock förekom större budgetavvikelser för 


enskilda nämnder. 


 


Nämndernas sammantagna slutliga resultat i bokslutet överensstämde relativt 


väl med den prognos som lämnades per utfall augusti. Prognoserna över 


kommunens ekonomi har totalt sett varit relativt stabila under året och får 


därmed betraktas som tillfredsställande. Dock förekom större prognos-


avvikelser för enskilda nämnder. 


 


Under året har kommunstyrelsen medvetet och systematiskt arbetat aktivt 


med att den av kommunfullmäktige tilldelade budgeten ska hållas. Regel-


bundna avstämningar har skett med berörda nämnder. Anställnings- och 


inköpsstopp har införts för Omsorgsnämnden under året eftersom de är den 


nämnd som haft negativa årsprognoser. 


 


Koncernens samlade resultat (kommunen och de kommunala bolagen) 


uppgår till 68,2 miljoner kronor vilket är 189,5 miljoner kronor lägre än 


föregående år. Bolagens resultat innebär en positiv effekt med 24,9 miljoner 


kronor i den sammanställda redovisningen. 
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Balanskravsresultat 


 


Balanskravet innebär att kommunen inte får besluta om en budget där 


kostnaderna överstiger intäkterna. Om balanskravsresultatet för ett visst 


räkenskapsår ändå är negativt, ska det regleras under de tre följande åren. 


Kommunfullmäktige ska då anta en åtgärdsplan för hur regleringen av 


resultatet ska ske.  


 


Resultaträkningen utgör underlag för avstämning mot kommunallagens krav 


på ekonomisk balans. I utredningen ska också realisationsvinster frånräknas 


och orealiserade vinster/förluster ska tillräknas/ frånräknas resultatet.  


 


Enligt den balanskravsutredning som återfinns i årsredovisningen, har 


kommunen 2023 ett positivt balanskravsresultat efter hänsyn tagen till 


balanskravsjusteringar på 34,7 miljoner kronor varför balanskravet är 


uppfyllt.  


 


Kommuner ges möjlighet att reservera delar av ett positivt resultat i en 


resultatutjämningsreserv (RUR). Denna reserv kan sedan under vissa 


förutsättningar användas i balanskravsutredningen för att jämna ut intäkter 


över en konjunkturcykel. I årets bokslut medges avsättning till RUR med 


20,4 miljoner kronor. Tidigare fanns det avsatt 82,4 miljoner kronor. Totalt 


är det därmed avsatt 102,8 miljoner kronor i RUR som kan användas i 


balanskravsutredning vid behov kommande år. 


 


God ekonomisk hushållning 


 


I årsredovisningen rapporteras bedömningen av god ekonomisk hushållning 


ur ett helhetsperspektiv, vilket innefattar måluppföljning både ur ett finan-


siellt perspektiv och ur ett verksamhetsperspektiv. Det finansiella målet har 


uppfyllts. Verksamhetsmålen har delvis uppfyllts. De prioriterade Agenda 


2030 målen med tillhörande prioriterade uppdrag har inte uppfyllts men av 


de övriga Agenda 2030 målen har flera uppfyllts eller är nära måluppfyllelse. 


Sammantaget görs bedömningen att god ekonomisk hushållning föreligger ur 


ett finansiellt perspektiv och delvis föreligger ur ett verksamhetsperspektiv. 


 


Överföring av investeringsmedel från 2023 till 2024 


 


I samband med upprättande av årsredovisning 2023 har nämnder i 


förekommande fall och i enlighet med tidigare praxis anhållit om överföring 


av beslutade men ej förbrukade investeringsmedel till budgetår 2024. En 


sådan överföring är förenligt med de nya ekonomistyrningsreglerna där det 
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framgår att ”Investeringsmedel som ej förbrukas pga. tidsmässiga 


förskjutningar ombudgeteras normalt sett till nästa budgetår”. Detta sker 


genom en budgetteknisk justering av investeringsramarna för 2024. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 72 


Tjänsteskrivelse 4 april 2024 


Årsredovisning för Ljusdals kommun 


Nämndernas beslut gällande årsredovisningarna 


Yrkanden 


Lena Svahn (S), Marit Holmstrand (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Henrik 


Karlström (SD), Fredrik Röjd (LB), Henrik Estander (L) och Kristoffer 


Hansson (S): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


 


Kristoffer Kavallin (MP): Årsredovisningen avslås.  


 


För bättre uppföljning av de strategiska programmen och de kommunala 


målen ska upprättas ett socialt hållbarhetsbokslut och ett miljöbokslut inför 


årsredovisning 2024. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer Lena Svahns m fl yrkande om att bifalla 


årsredovisningen mot Kristoffer Kavallins m fl yrkande om att avslå 


årsredovisningen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller Lena 


Svahns m fl yrkande.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår 


detta.  


Reservation 


Kristoffer Kavallin (MP) lämnar följande skriftliga reservation: 


 


Jag anser att årsrapporten inte har tillräckligt fokus på social och ekologisk 


hållbarhet och kan därför inte godkänna den.  


 


Beslutsexpediering: 


Akt, Samtliga nämnder, Ekonomienheten 
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§ 45 Dnr KS-00154/2024  


Ljusdals kommuns revisionsberättelse 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Revisionsberättelsen noteras till protokollet.        


Sammanfattning av ärendet 


Revisorerna har lämnat revisionsberättelse för år 2023. 


 


Revisonens ordförande Björn Brink (C) redogör för innehållet i 


revisionsberättelsen: 


 


"Vi riktar kritik till utbildningsnämnden, som vi bedömer inte ger grund-


skoleenheterna förutsättningar att erbjuda en ändamålsenlig och likvärdig 


utbildning och att elevernas måluppfyllelse i skolan är låg. 


 


Vi bedömer sammantaget att kommunstyrelse och nämnder i Ljusdals 


kommun, med ovanstående undantag, har bedrivit verksamheten på ett 


ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 


 


Vi bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 


 


Vi bedömer att styrelsens och nämndernas arbete med intern styrning och 


kontroll är delvis tillfredsställande, då ett antal beslutade kontrollområden 


inte följts upp. 


 


Vi bedömer att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finan-


siella mål för god ekonomisk hushållning som fullmäktige uppställt. 


 


Vi kan inte bedöma om resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de 


verksamhetsmål för god ekonomisk hushållning som fullmäktige uppställt. 


 


Vi tillstyrker, trots ovanstående kritik och bedömningar, att fullmäktige 


beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och beredningar samt enskilda 


ledamöter i dessa organ. 


 


Vi tillstyrker att fullmäktige godkänner kommunens årsredovisning för år 


2023."            
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 19 april 2024 


Revisionsberättelse för år 2023 


Revisorernas kungörelse för år 2023 


Sakkunnigt biträdes yttrande över bokslut 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om revisionsberättelsen kan noteras till protokollet. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Revisorerna  
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§ 46 Dnr KS-00155/2024  


Ansvarsfrihet för styrelse och nämnder, samt enskilda 
förtroendevalda i dessa organ, för verksamhetsåret 
2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Ansvarsfrihet beviljas för kommunstyrelsen och dess enskilda 


 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 


 


Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Kristoffer Hansson (S), Pernilla Färlin 


(M), Lars Molin (M), Kjell Israelsson (M), Jonas Rask Samuelsson (C), 


Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C), Henrik Estander (L), Maud 


Jonsson (L), Kiki Furstedt (V), Fredrik Röjd (LB), Marie-Louise Hellström 


(LB), Marie Mill (LB), Kristoffer Kavallin (MP), Henrik Karlström (SD), 


Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD) och Roger Kastman (KD) anmäler 


jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.  


 


2.  Ansvarsfrihet beviljas för utbildningsnämnden och dess enskilda 


 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 


 


Kristoffer Hansson (S), Sara Cedenman (S), Jonas Rask Samuelsson (C), 


Solange Nordh (C), Henrik Estander (L), Marie-Louise Hellström (LB) och 


Magnus Nyholm (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av 


ärendet.  


  


3.  Ansvarsfrihet beviljas för omsorgsnämnden och dess enskilda 


 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 


 


Birgitta Backman (S), Thomas Evensson (M), Maud Jonsson (L), Marie-


Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Kristoffer Kavallin (MP), 


Jens Furuskog (SD) och Sven Persson (SD) anmäler jäv och deltar inte i 


handläggningen av ärendet.  


 


4.  Ansvarsfrihet beviljas för arbetsmarknads- och socialnämnden och dess 


 enskilda förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 


 


Ove Schönning (S), Gunnar Eriksson (S), Kennet Hedman (M), Marie Mill 


(LB), Sven Persson (SD) och Roger Kastman (KD) anmäler jäv och deltar 


inte i handläggningen av ärendet.  
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5.  Ansvarsfrihet beviljas för jävsnämnden och dess enskilda  


 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 


 


Kennet Hedman (M)  och Thomas Svensk (SD) anmäler jäv och deltar inte i 


handläggningen av ärendet.  


 


6.  Ansvarsfrihet beviljas för överförmyndarnämnden och dess enskilda  


 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 


 


Kristina Michelson (S), Jan Nordlinder (S), Fredrik Röjd (LB) och Roger 


Kastman (KD) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 


 


7.  Ansvarsfrihet beviljas för samhällsservicenämnden och dess enskilda 


 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023. 


 


Ulf Nyman (M), Bertil Skoog (L), Marie Mill (LB), Jens Furuskog (SD) och 


Magnus Florkölen (-) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av 


ärendet.  


 


8.  Ansvarsfrihet beviljas för valnämnden och dess enskilda förtroendevalda 


 för verksamhetsåret 2023. 


 


Jan Nordlinder (S), Kennet Hedman (M), Solange Nordh (C), Jens Furuskog 


(SD) och Roger Kastman (KD) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen 


av ärendet.  


 


9.  Ansvarsfrihet beviljas för Gemensam nämnd för FOU Välfärd, RegNet, 


 Hjälpmedel SAM och HELGE-biblioteken och dess enskilda 


 förtroendevalda för verksamhetsåret 2023.  


 


Maud Jonsson (L) och Marie-Louise Hellström (LB) anmäler jäv och deltar 


inte i handläggningen av ärendet.             


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktiges presidium har lämnat utlåtande gällande ansvarsfrihet 


för styrelse och nämnder, samt enskilda förtroendevalda i dessa organ, för 


verksamhetsområdet 2022.  


 


Presidiet har tagit del av och instämmer i revisorernas kritik till utbildnings-


nämnden som enligt revisorerna inte ger grundskoleenheterna förutsättningar 
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att erbjuda en ändamålsenlig och likvärdig utbildning och att elevernas 


måluppfyllelse i grundskolan är låg. 


 


Kommunfullmäktiges presidium ställer sig bakom revisorernas bedömning 


och föreslår att samtliga nämnder och dess enskilda förtroendevalda beviljas 


ansvarsfrihet för 2023.             


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 19 april 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-


frihet för kommunstyrelsen och dess enskilda förtroendevalda för verksam-


hetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-


frihet för utbildningsnämnden och dess enskilda förtroendevalda för 


verksamhetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-


frihet för omsorgsnämnden och dess enskilda förtroendevalda för verksam-


hetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-


frihet för arbetsmarknads- och socialnämnden och dess enskilda förtroende-


valda för verksamhetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-


frihet för jävsnämnden och dess enskilda förtroendevalda för verksamhets-


året 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-


frihet för överförmyndarnämnden och dess enskilda förtroendevalda för 


verksamhetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-


frihet för samhällsservicenämnden och dess enskilda förtroendevalda för 
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verksamhetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-


frihet för valnämnden och dess enskilda förtroendevalda för verksamhetsåret 


2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till bevilja ansvars-


frihet för Gemensam nämnd för FOU Välfärd, RegNet, Hjälpmedel SAM 


och HelGe-biblioteken och dess enskilda förtroendevalda för verksam-


hetsåret 2023. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samtliga nämnder 


Revisionen  
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§ 47 Dnr KS-00522/2023  


Bolagens årsredovisningar 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Årsredovisning 2023 för Ljusdals Energiföretag AB och AB Ljusdalshem 


 läggs med godkännande till handlingarna. 


 


2. Verksamheten 2023 i Ljusdals Energiföretag AB och AB Ljusdalshem 


 läggs med godkännande till handlingarna då den varit förenlig med det 


 fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 


 kommunala befogenheterna. 


 


3. Kommunens ägarombud instrueras att vid årsstämmor godkänna 


 fastställda resultat- och balansräkningar samt resultatdispositioner och 


 bevilja styrelseledamöterna och verkställande direktörerna ansvarsfrihet 


 för år 2023, i enlighet med revisorernas tillstyrkan. 


Sammanfattning av ärendet 


De helägda kommunala bolagen Ljusdals Energiföretag AB och AB 


Ljusdalshem upprättar årsredovisning för respektive bolag och dess koncern. 


Årsredovisningarna sänds därefter till ägaren Ljusdals kommun för känne-


dom.  


 


Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att verksamheten 2023 i de helägda 


kommunala bolagen varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet 


och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 


 


Årsredovisningar 2023 för de helägda kommunala bolagen, uttalande om 


kommunstyrelsens uppsiktsplikt samt stämmodirektiv överlämnas till 


kommunstyrelsen för godkännande. 


 


Bakgrund 


 


Ljusdals Energi Energiföretag AB är ett helägt kommunalt bolag och äger 


dotterbolagen: Ljusdal Energi AB (fjärrvärme), Ljusdal Elnät AB (elnät), 


Ljusdal Energi Försäljning AB (elhandel), Ljusnet AB (bredband och TV), 


Ljusdal Renhållning AB (renhållning och återvinning) och Ljusdal Vatten 


AB (vatten och avlopp). 
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AB Ljusdalshem är ett helägt kommunalt bolag som äger dotterbolaget AB 


Ljusdals Servicehus. 


 


Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen årligen ska pröva 


om verksamheten i kommunens bolag föregående kalenderår varit förenlig 


med det kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 


befogenheterna.  


 


Kommunfullmäktige utser ägarombud för kommunens aktier i de helägda 


kommunala bolagen och kommunstyrelsen ska lämna instruktion till hur 


ombuden ska rösta på bolagsstämmorna. 


 


Årsredovisningar 2023  


 


Ekonomiskt har det gångna året varit bra för de helägda bolagens koncerner 


med en vinst (före skatt) på 15 miljoner kronor för Ljusdals Energiföretag 


AB och 9 miljoner kronor för AB Ljusdalshem. Soliditeten och det egna 


kapitalet i koncernerna uppgår till 23 % och 196 miljoner kronor i Ljusdals 


Energiföretag samt 30 % och 230 miljoner kronor i AB Ljusdalshem.  


 


Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt kommunallagen  


 


Kommunstyrelsen har tagit del av bolagens egenkontroll genom 


årsredovisningshandlingar. 


 


Utifrån informationen i dessa handlingar och avstämningar med revisorer 


och lekmannarevisorer samt den uppsikt kommunstyrelsen i övrigt utfört 


under året i form av rapporter, tertialuppföljningar och bolagsdialoger är det 


förvaltningens bedömning att verksamheten under 2023 varit förenlig med 


det fastställda ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 


befogenheterna.  


 


Stämmodirektiv 


 


Bolagens revisorer har upprättat revisionsberättelser och gransknings-


rapporter utan väsentliga anmärkningar samt tillstyrkt att bolagsstämman 


disponerar resultat enligt förslag i förvaltningsberättelse och beviljat 


styrelseledamöter och verkställande direktörer ansvarsfrihet.  


 


Med ledning av denna tillstyrkan föreslås kommunstyrelsen instruera 


bolagens ägarombud att vid årsstämmor godkänna fastställda resultat- och 
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balansräkningar samt resultatdispositioner och bevilja styrelseledamöterna 


och verkställande direktörerna ansvarsfrihet för år 2023. 


 


Jäv 


 


Jens Furuskog (SD), Henrik Karlström (SD), Kristina Michelson (S), Marie 


Mill (LB), Gunnar Eriksson (S), Kristoffer Hansson (S), Marie-Louise 


Hellström (LB) och Jan Nordlinder (S) anmäler jäv och deltar inte i 


handläggningen av ärendet.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 78 


Tjänsteskrivelse 4 april 2024 


Årsredovisningar och granskningsrapporter för bolagen 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Bolagen 


Stämmoombudet 
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§ 48 Dnr KS-00163/2023  


Årsrapport internkontroll 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


 1. Årsrapport för Internkontroll 2023 godkänns.  


Sammanfattning av ärendet 


Enligt kommunens regler för internkontroll ska nämnderna i samband med 


årsredovisningens upprättande rapportera resultatet från uppföljningen av 


internkontrollen till kommunstyrelsen. 


  


Vid helårsuppföljningen anges vilken process eller rutin samt kontroll-


moment som har granskats inom nämnden samt granskningens genom-


förande och utfall.  


 


Vid helårsuppföljningen för samtliga nämnder tillkommer också en samlad 


bedömning och sammanfattning av hur kommunens interna kontrollsystem 


fungerar. Helårsrapporten delges kommunfullmäktige i anslutning till 


behandlingen av kommunens årsredovisning.  


 


Kommunstyrelseförvaltningens samlade bedömning av kommunens 


internkontroll är att den fungerar väl. 


 


Intern kontroll i Ljusdals kommun styrs av kommunallagen och av 


kommunfullmäktige fastställda Regler för Intern Kontroll.  


 


Syftet med den interna kontrollen är att säkerställa effektivitet, säkerhet och 


styrbarhet. Syftet är även att undvika förlust och förstörelse av tillgångar, att 


undgå allvarliga fel och brister samt ge underlag för ständiga förbättringar. 


 


Kommunallagen föreskriver att nämnderna, var och en inom sitt område, ska 


se till att verksamheten bedrivs i enlighet med de mål och riktlinjer som 


fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. De 


ska också se till att den interna kontrollen är tillräcklig samt att verksam-


heten bedrivs på ett i övrigt tillfredställande sätt.  
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Kommunstyrelsen har enligt kommunallagen till uppgift att ha uppsikt över 


övriga nämnders verksamhet och ge en samlad bedömning av arbetet som 


kommunens nämnder bedrivit beträffande den interna kontrollen. 


 


I separat ärende om kommunstyrelsens uppsiktsplikt av de kommunala 


bolagen redovisas bolagsstyrningsrapporter som berör flertalet av de 


kommunala bolagen. I dessa bolagsstyrningsrapporter och i bolagens 


årsredovisningar, revisionsberättelser och granskningsrapporter återfinns 


information om hur den interna kontrollen i de olika bolagen fungerar. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen har i detta ärende sammanställt nämndernas 


uppföljning av internkontrollplaner för 2023 och gjort en samlad bedömning 


av kommunens internkontroll. 


 


Nämndernas uppföljning av intern kontroll 


 


Nämnderna tar fram, beslutar och följer upp de interna kontrollplanerna 


under året. Utöver arbetet med interna kontrollplaner har kommunen väl 


fungerande rutiner kring uppföljning och rapportering av ekonomi och 


verksamhet. 


 


Årets huvudsakliga aktiviteter inom intern kontroll har varit att utföra 


planerade granskningar och aktiviteter från intern kontrollplan 2023. Under 


året har förvaltningarna även arbetat med ett vidareutveckla ett systemstöd 


för dokumentation av planering och uppföljning av intern kontroll. Arbetet 


med intern kontroll har under året gått enligt plan.  


 


Samtliga nämnder har rapporterat och utvärderat arbetet med intern kontroll 


avseende år 2023. En samlad dokumentation av nämndernas ärenden 


framgår av bifogat underlag. Från respektive nämnd finns protokoll och 


rapport eller tjänsteskrivelse. Nedan redovisas en sammanfattning av 


respektive nämnds rapportering. 


 


 Kommunstyrelsen 


 


Kommunstyrelsens internkontrollplan för 2023 har följts upp och redovisas i 


denna internkontrollrapport för 2023. Internkontrollplanen innehåller 7 olika 


kontrollpunkter. Samtliga kontroller har genomförts, 5 visar på godkänd 


kvalitet och 2 på delvis godkänd kvalitet. 


 


Resultatet av arbetet med internkontroll har under året varit tillfredsställande 


avseende de tre områdena för internkontroll: Ändamålsenlig och kostnads-
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effektiv verksamhet, Tillförlitlig finansiell rapportering och information om 


verksamheten samt Efterlevnad av lagar, riktlinjer och föreskrifter. 


 


Kommunstyrelsen har löpande vid sammanträden erhållit statusrapporter 


avseende planerade och genomförda projekt och processer för de olika 


verksamhetsområden nämnden ansvarar för. Ekonomiska rapporter med 


budgetuppföljning och budgetprognoser har presenterats och följts upp 


löpande i nämnden. 


 


Gällande uppföljning av politiska beslut samt delegationsbeslut kommer 


arbetet att fortsätta utvecklas under 2024 för att hitta former och rutiner. 


Även de systematiska kontrollerna av fakturor och avtal kommer att 


utvecklas under 2024. 


 


Samhällsservicenämnden 


 


Resultatet av arbetet med internkontroll har under året varit tillfredsställande 


avseende de tre områdena för internkontroll Ändamålsenlig och 


kostnadseffektiv verksamhet, Tillförlitlig finansiell rapportering och 


information om verksamheten samt Efterlevnad av lagar, riktlinjer och 


föreskrifter.  


 


Samhällsservicenämnden har löpande vid sammanträden erhållit 


statusrapporter avseende planerade och genomförda projekt och processer 


inom respektive verksamhetsområde. Ekonomiska rapporter med 


budgetuppföljning och budgetprognoser presenteras och följs upp löpande i 


nämnden. Dokumentation avseende tagna delegationsbeslut presenteras 


löpande för nämnden vid varje sammanträde. 


 


  


Utbildningsnämnden 


 


Utbildningsnämndens internkontrollplan för 2023 har följts upp. 


Internkontrollplanen innehåller 17 olika kontrollpunkter. Ett flertal kontroller 


har inte kunnat genomföras i tillräcklig omfattning och visar därför inte på 


godkänd kvalitet.  


 


En differens i antal kontrollpunkter finns jämfört med den statusrapport för 


interkontroll som redovisades september 2023. I den rapporteringen ingick 


23 kontrollpunkter och fem av dessa hade beslutats att inte hanteras i 


internkontrollplanen (accepterad risk). Dessa kontrollpunkter redovisas inte i 


internkontrollrapporten för 2023.  
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Internkontrollarbetet bedöms inte som tillräckligt. Åtgärder behöver vidtas 


som tydliggör processen för interkontroll samt att den implementeras som en 


del av verksamhetens ledningssystem. Internkontrollplanen för 2024 som 


utbildningsnämnden antagit har omarbetats för att skapa förutsättningar för 


detta utvecklingsarbete.  


 


Arbetsmarknads- & socialnämnden 


 


Arbetsmarknads- och socialnämndens internkontrollplan för 2023 har följts 


upp. Internkontrollplanen innehåller 13 olika kontrollpunkter. Tio kontroller 


är godkända och tre kontroller har markerats som delvis godkända. Dessa 


punkter är: 


 Sjukfrånvaron är låg, men statistik kan inte redovisas till nämnd på 


grund av svårigheter att ta fram data centralt. 


 Kompetensförsörjningsplan har ej färdigställts pga att förvaltningen 


inväntar en Kommungemensam plan som arbetas fram av HR-


enheten. ASF arbetar fram tills dess med kompetensförsörjning med 


utgångspunkt i SKRs kompetensförsörjningsstrategier. 


 Styrdokumenten är samlade i ComAround och kända av 


medarbetarna. Enhetschef ansvarar för att informera om gällande 


rutiner. 


 


Utfallet för de flesta av punkterna är separat rapporterade i arbetsmarknads- 


och socialnämnden under 2023 och resultaten av kontrollerna finns i dessa 


rapporter. 


 


Den samlade bedömningen efter genomförda kontrollaktiviteter inom den 


interna kontrollen är att utfallet är tillfredställande. Resultatet av kontrollen 


är att 10 av 13 punkter är godkända och 3 är delvis godkända. De punkter 


som är delvis godkända bedöms kunna åtgärdas under kommande år och 


föranleder således inga särskilda åtgärder utöver detta.  


 


Omsorgsnämnden 


 


Omsorgsnämndens internkontrollplan för 2023 har följts upp. Internkontroll-


planen innehåller 14 olika kontrollpunkter. Två kontroller har inte utförts 


enligt plan. Dessa punkter är: 


 


 Värdegrundsarbete som skulle presentats för nämnd under hösten 


2023. Ej genomfört. 


 Arbetsmiljöansvar. Genomgång i december ej genomförd, rutin 


saknas.   
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Befästandet av arbete med internkontrollplanen förbättras ständigt och blir 


en alltmer naturlig del i förvaltningens dagliga arbete jämte verksamhets-


planen.  


 


Sjukfrånvaro. Flera parallella processer pågår inom förvaltningen för att 


komma tillrätta med sjukfrånvaro, i systembyte till Medvind är det dock 


fortfarande svårigheter i att få fram statistik som visar ett rättvist underlag.  


 


Det saknas rutiner för någon av kontrollpunkterna som förvaltningen har att 


hantera under 2024.  


 


Avvikelser har fått en ny rutin under året i syfte att ännu tydligare greppa 


dessa och tydliggöra ansvaret inom enheten. 


 


Överförmyndarnämnden 


 


Årets avläsning av de 11 riskerna upptagna i internkontrollplanen för 2023 


har flutit på i enlighet med planen. De flesta risker har kunnat undvikas 


genom planering och medvetenhet. 


  


Den enda risken som fullt ut realiserats är den angående framförande av 


kompetensutvecklingsönskemål. 


  


Arbetet med rekrytering av ställföreträdare och arbetssättet tillsammans med 


förvaltarenheten har lagts en hel del tid på 2023. Detta har gett resultat men 


läget är ändå oroande för framtiden. I detta sammanhang har ändå risken 


bedömts som obetydligt avvikande för 2023 då ingen medborgare med 


beviljat behov blivit utan ställföreträdare. Ett gediget arbete kommer 


fortsätta 2024. 


 


Bedömning av kommunens internkontroll 


 


Sammanfattningsvis visar nämndernas rapporteringar att merparten av 


kontrollpunkterna är avklarade. Resultatet av kontrollerna visar att rutiner 


och kontroller för att minimera identifierade risker till stor del är 


tillfredsställande i förvaltningarna.  


 


Den samlade bedömningen är att nämnderna arbetar systematiskt med den 


interna kontrollen och att den i allt väsentligt fungerar väl i kommunens 


verksamheter. Vissa mindre förbättringsområden har identifierats och 


kommunicerats ut till verksamheten.  
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Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att godkänna 


Årsrapporten över uppföljningen av 2023 års internkontroll samt att 


överlämna rapporten till kommunfullmäktige samt kommunens revisorer. 


 


Styrdokument och juridik  


 


Nämnderna följer i stort gällande regelverk och metodstöd.  


Regler för intern kontroll KF 2023-11-28. 


Metodstöd via systemverktyg i Stratsys. 


 


Koppling till Agenda 2030 


Detta ärende påverkar inte direkt kommunens arbete med ekonomisk, 


ekologisk eller social hållbarhet, men risker i verksamheten som den interna 


kontrollen kan undanröja kan i förlängningen påverka kommunens hållbarhet 


positivt. 


 


Ekonomiska konsekvenser 


Arbetet med intern kontroll ingår i verksamheternas ordinarie arbete och 


hanteras inom nämndernas och bolagsstyrelsernas ordinarie ekonomiska 


ramar. 


 


Beredning & samråd 


Intern kontroll i Ljusdals kommun följer en årlig och fastställd process. 


Ärendet har beretts av kommunstyrelseförvaltningen och samråd har skett 


med förvaltningarna i ett gemensamt internkontrollsamråd. 


 


Uppföljning 


Föreliggande utvärdering föranleder inte någon särskild uppföljning. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 73 


Tjänsteskrivelse 4 april 2024 


Nämndernas internkontrollrapporter 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt, Samtliga nämnder 
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§ 49 Dnr KS-00126/2024  


Årsredovisning Inköp Gävleborg 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Ljusdals kommun tillstyrker att förbundsdirektionen och dess enskilda 


 ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 


 


2. Ljusdals kommun tillstyrker att Kommunalförbundets årsredovisning för 


 verksamhetsår 2023 godkänns.   


Sammanfattning av ärendet 


Inköp Gävleborg är ett kommunalförbund som består av nio medlems-


kommuner varav Ljusdals kommun är en. Fram till 31 december 2019 var 


alla hälsingekommuner medlemmar i Inköp Gävleborg som var det gemen-


samma organet för inköpssamverkan. Inköp Gävleborg övergick efter Gävles 


utträde till att förvalta ingångna gällande avtal. 


 


Kommunalförbundet Inköp Gävleborg upprättar en egen årsredovisning för 


sin verksamhet. Årsredovisningen ska därefter behandlas i varje medlems-


kommun.  


 


Ljusdals kommun är en av nio medlemskommuner i kommunalförbundet 


Inköp Gävleborg. Gävle kommun begärde utträde ur förbundet i september 


2017. Tidigare förbundsordning stadgade att om en av de tio medlems-


kommunerna begärde utträde så skulle kommunalförbundet upplösas. Avtal 


träffades i dec 2019 mellan Gävle kommun och övriga medlemskommuner 


innebärande att Gävles utträde ur förbundet per 31 dec 2019 godkändes 


tillsammans med de ekonomiska villkoren för detta. 


 


Avtalet möjliggjorde också att förbundet kan leva vidare till dess att 


förbundets ingångna avtal löper ut. Förbundets nya roll är bl. a. att vara 


avtalsförvaltare av tidigare ingångna avtal och sträva efter att dessa inte 


förlängs. Det praktiska arbetet med avtalsförvaltningen sköts av hälsinge-


kommunerna. Förutom uppdraget att ansvara för avtalsförvaltningen har 


inriktningen varit att på olika sätt minimera omfattning och kostnader för 


den kvarvarande administrationen. 


 


Inköp Gävleborg har upprättat årsredovisning 2023 
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Jäv 


 


Pernilla Färlin (M) och Henrik Karlström (SD) anmäler jäv och deltar inte i 


handläggningen av ärendet.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 74 


Tjänsteskrivelse 4 april 2024 


Årsredovisning 2023 


Revisionsberättelse 2023 


Protokoll direktionsmöte 23 februari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  


Inköp Gävleborg 
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§ 50 Dnr KS-00089/2024  


Fastställande av verksamhetsområden för den 
kommunala vattentjänsten dagvatten 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Kommunfullmäktiges beslut från 25 november 1985, § 310 om 


 verksamhetsområde i Ljusdals kommun förtydligas med att 


 verksamhetsområde för kommunala vattentjänsten dagvatten endast finns 


 i Ljusdal, Färila och Järvsö centralorter.  


          


Sammanfattning av ärendet 


Nuvarande verksamhetsområden för kommunala vattentjänster fastställdes i 


kommunfullmäktige 25 november 1985, § 310, se bilaga 1. Beslutet är inte 


fattat med separata områden för ren-, spill- och dagvatten utan enbart 


benämnt verksamhetsområde för kommunens va-anläggningar. Begreppet 


VA innefattar alla tre nyttigheterna ren-, spill- och dagvatten. Juridiskt 


betyder det att kommunalt ansvar finns för alla tre VA-nyttigheterna i alla de 


uppräknade områdena oavsett om det finns VA-anläggningar idag eller 


behov av kommunalt omhändertagande. 


 


Att ha ett sådant generellt beslut är dock inte i enlighet med § 6 i Lagen om 


allmänna vattentjänster, se bilaga 2, vilken säger att verksamhetsområde för 


en vattentjänst ska finnas där det finns behov och där det inte bättre kan lösas 


på annat sätt. 


 


På flertalet av orterna i kommunen är förutsättningarna för lokalt 


omhändertagande av dagvatten bättre än avledning via ledningsnät. Det vill 


säga det finns ingen anledning att transportera bort vatten genom 


ledningsnätet utan avrinning kan ske lokalt eller användas som resurs där det 


uppstår. Det är också så dagvattennätet är uppbyggt idag, dvs det finns bara i 


de mest tätbebyggda områdena i Ljusdal, Järvsö och Färila och det är bara i 


dessa områden som verksamhetsområde för dagvatten bör finnas. 


 


För att kommunkoncernen ska kunna arbeta aktivt med dagvattenfrågan är 


det viktigt att förutsättningarna förtydligas så att utgångspunkten var 


ansvaret finns i dag är tydlig. 
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Utifrån de senaste årens händelser med källaröversvämningar i Sverige är det 


ytterst viktigt ansvaret för dagvattenhantering är tydligt. Om VA-


huvudmannen inte har ett tillräckligt system för dagvattenhantering inom 


verksamhetsområde för dagvatten finns risk för höga skadeståndsanspråk 


från fastighetsägarnas försäkringsbolag. 


 


Det kan finnas behov i framtiden av verksamhetsområde för kommunalt 


dagvatten i fler orter. Om det uppstår hanteras verksamhetsområde för 


aktuell ort separat vid det tillfället. 


 


Undantaget från detta beslut är Hamra, där verksamhetsområde dagvatten 


upphävdes i samband med uppdatering av verksamhetsområden för ren- och 


spillvatten, dnr 320/2013. 


 


Likaså finns inte verksamhetsområde för dagvatten i det utvidgade 


verksamhetsområdet för Öjeberget, dnr 486/2016.            


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 79 


Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 44 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 18 mars 2024 


Begäran från Ljusdal Energi AB med bilagor, 25 januari 2024 


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ljusdal Energi AB 
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§ 51 Dnr KS-00019/2024  


Remiss från Justitiedepartementet om Ett starkare 
skydd för offentliganställda mot våld, hot och 
trakasserier (SOU 2024:1) 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Förslag till yttrande över betänkande Ett starkare skydd för 


 offentliganställda mot våld, hot och trakasserier (SOU 2024:1) antas.          


Sammanfattning av ärendet 


Regeringen beslutade den 21 april 2022 att utse en särskild utredare för att 


överväga olika författningsändringar för att minska offentliganställdas 


utsatthet för våld, hot och trakasserier.  


 


Syftet är både att förbättra situationen för de anställda och att värna den 


offentliga verksamheten (dir. 2022:31). Utredningen utmynnade i 


betänkandet Ett starkare skydd för offentliganställda mot våld, hot och 


trakasserier (SOU 2024:1) 


 


Betänkandet har gått ut på remiss till ett antal remissinstanser. Ljusdals 


kommun har beretts möjlighet att i ett remissvar yttra sig över betänkandet. 


Ärendet har beretts och Ljusdals kommun är i grunden positiv till de förslag 


som framgår i utredningen men ser också att det kunde ha gjorts mer inom 


vissa områden. För att förebygga och minska tjänstepersoners utsatthet och 


risk för våld, hot och trakasserier hade Ljusdals kommun helst sett att det i 


vissa situationer hade gått att ersätta handläggares namn i beslut med 


exempelvis anställningsnummer (framförallt gällande handläggare inom 


socialtjänstens område). Detta hade minskat exponeringen av namnet och  


gjort detta mindre tillgängligt. 


 


Ljusdals kommun hade också gärna sett att utredningen hade omfattat en 


översyn över möjligheten för arbetsgivaren att stå som målsägande i fall då 


en enskild anställd har blivit utsatt i sin tjänsteutövning, vilket har lyfts av 


SKR tidigare.   
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Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 89 


Tjänsteskrivelse 4 april 2024 


Lättläst version av förslag till yttrande  


Betänkande Ett starkare skydd för offentliganställda mot våld, hot och 


trakasserier 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Justitiedepartementet enligt särskild ordning 
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§ 52 Dnr KS-00228/2023  


Kompetensförsörjningsstrategi 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Kompetensförsörjningsstrategin antas.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram förslag till kompetensför-


sörjningsstrategi. Förslaget har varit på remiss till nämnderna och dessa 


ställer sig bakom förslaget till strategi. 


 


Förslaget har tagits upp enligt medbestämmande lagstiftning § 19 för 


information och dialog. Ingen revidering av förslaget har varit aktuellt. 


 


Därmed föreslår kommunstyrelseförvaltningen att förslaget ska beslutas i 


kommunfullmäktige. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 90 


Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 47 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 mars 2024 


Remissvar från nämnderna  


Förslag kompetensförsörjningsstrategi 30 maj 2024 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M), Jonas Rask Samuelsson (C), Lena Svahn (S) och Henrik 


Karlström (SD): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins m 


fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samtliga nämnder 


HR, Jobbsidan 
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§ 53 Dnr KS-00109/2024  


Planeringsstrategi för Ljusdals kommun 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Ljusdals kommuns planeringsstrategi antas.  


Sammanfattning av ärendet 


Planeringsstrategin är ett dokument där man övergripande kan läsa vad 


kommunen vill med den översiktliga planeringen, hur man ställer sig till den 


gällande översiktsplanen och vad man kan förvänta sig att det nya förslaget 


kommer att fokusera på. 


 


1 april 2020 ändrades 3 kap i plan- och bygglagen. Syftet med ändringen är 


att översiktsplaneringen ska bedrivas kontinuerligt, vara framåtsyftande och 


att översiktsplanen ska hållas aktuell. I detta blir planeringsstrategin det cent-


rala nya verktyget. Planeringsstrategin ska antas senast 24 månader efter 


ordinarie val. Antar kommunen inte en planeringstrategi eller en ny över-


siktsplan senast 11 september 2024 anses planerna vara inaktuella. Detta 


innebär bland annat att standardförfarande, samordnat förfarande och förenk-


lat förfarande inte kan tillämpas vid framtagandet av detaljplaner. I samband 


med framtagandet av planeringsstrategin ska kommunen ta ställning till 


ändrade planeringsförutsättningar av betydelse för översiktsplanens 


aktualitet samt kommunens fortsatta arbete med översiktsplaneringen.  


 


Kommunen ska även bedöma i vilken utsträckning planerna är aktuella.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 84 


Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 55 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 10 mars 2024 


Planeringsstrategi 10 mars 2024 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsserviceförvaltningen 


Författningssamling  
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§ 54 Dnr KS-00128/2024  


Förslag till revidering av taxa för renhållningen - 
avfallstaxa 2024 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Taxebestämmelser 2024 för renhållningen samt taxa prisbilaga 2024 


 renhållningen antas.      


Sammanfattning av ärendet 


Ny taxa och taxebestämmelser för renhållningen behöver antas av 


kommunfullmäktige eftersom den fastighetsnära insamlingen av papper och 


plast redan har påbörjats. 


             


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 81 


Tjänsteskrivelse 8 april 2024 


Begäran från Ljusdal Energi AB 20 mars 2024 


Bilagor 


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ljusdal Energi AB 


Författningssamlingen 
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§ 55 Dnr KS-00078/2024  


Redovisning av ej färdigbehandlade motioner och 
medborgarförslag 2024 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelseförvaltningen har gjort en sammanställning över ej 


färdigbehandlade motioner och medborgarförslag per 26 mars 2024. 


 


Sammanfattningen omfattar 12 motioner och 24 medborgarförslag.            


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 91 


Tjänsteskrivelse 28 mars 2023 


Redovisning av ej färdigbehandlade motioner och medborgarförslag 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 56 Dnr KS-00288/2022  


Medborgarförslag med önskemål om mer förebyggande 
arbete mot barnvåldtäkter och misshandel 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget anses besvarat.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om mer förebyggande arbete mot 


barnvåldtäkter och misshandel har inkommit till kommunfullmäktige. 


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Jag skulle vilja att ni ska ta upp hur ni kan se över hur ni i kommunen 


jobbar mot att barn utsätts för våldtäkt. Pedofiler finns överallt, barn blir 


traumatiserade och skadade för livet. Vissa så djupt att de väljer att avsluta 


sitt liv. 


 


Även att ni kanske kan påverka uppåt, alla barn och kvinnor som blir utsatta 


för misshandel hemma. Som det är nu så kan varken polis eller socialtjänst 


göra något för våra utsatta barn förrän skadan är skedd. 


 


Inte förrän barnet har blivit utsatt av en pedofil kan barnet få hjälp, det är 


helt fel. 


 


Finns det styrkta uppgifter om att en viss person är pedofil måste åtgärder 


sättas in för att motverka att han/hon ger sig på våra barn. Eller på annat sätt 


skydda barnen.” 


 


Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 114 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget för yttrande till 


Brottsförebyggande Rådet. 


 


Brottsförebyggande Rådet skriver i sitt yttrande att rådet tagit hjälp av 


enhetschef inom socialtjänsten för att besvara medborgarförslaget: 
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Våldsförebyggande arbete 


 


När det kommer till att förebygga våld i nära relationer så kan man arbeta 


universellt, med grupper i riskzon eller med individuella insatser för 


våldsutövare (Våldsförebyggande arbete - Nationellt centrum för kvinnofrid 


(NCK) - Uppsala universitet (uu.se)) 


 


Vad gör kommunen? 


 


I Ljusdal arbetar vi förebyggande mot våld samt att vi erbjuder stöd till 


våldsutsatta. Se: Hot och våld i nära relation - Ljusdals kommun 


 


Som vårdnadshavare har man ansvar att skydda sina barn från att bli utsatt 


för all typer av våld, i den mån det går. Är man osäker som förälder på vad 


man kan och/eller bör göra om man misstänker att det finns en förövare i ens 


närhet eller som skulle kunna komma i kontakt med barnet så är man 


välkommen att höra av sig till socialtjänsten genom mottagningen eller 


genom öppenvårdens råd- och stödfunktion. Alla som misstänker att ett barn 


utsätts för någon typ av våld bör göra en orosanmälan.  


 


Angående oro för misstänkt dömda förövare 


 


I medborgarförslaget står ”Finns det styrkta uppgifter om att en viss person 


är pedofil måste åtgärder sättas in för att motverka att han/hon ger sig på 


våra barn. Eller på annat sätt skydda barnen”. Om vi utgår från att man med 


ordvalet ”styrkta uppgifter” menar en person som är dömd för brott mot barn 


till exempel våldtäkt mot barn eller sexuellt utnyttjande av barn så erbjuds 


behandling; Sexualbrottsprogram med individuellt fokus (Seif) genom 


kriminalvården som syftar till att minska återfall i sexualbrott. När det gäller 


begreppet pedofili så är det en psykiatrisk diagnos som fastställs genom en 


rad kriterier.  


 


Man har sett att de förövare som genomgår behandling minskar återfall i nya 


sexualbrott från 17 procent till 11 procent. Se studie: The effectiveness of 


treatment for sexual offenders: A comprehensive meta-analysis | Journal of 


Experimental Criminology (springer.com). 


 


Vi vet att mörkertalet av förbrytare är stort. ” Mörkertalet för våldtäkt och 


sexuella övergrepp uppskattas vara mycket stort. Det innebär att sexualbrott 


är vanligare i verkligheten än vad den officiella statistiken visar. Många som 


begår sexuella övergrepp nås därför inte av behandlingsåtgärder om de inte 


söker hjälp frivilligt. Också inom den grupp som döms för brott väljer en del 


att avstå behandling. För att nå dem som inte får behandling är det viktigt att 
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arbeta förebyggande.” (Behandling av sexualbrottsförövare - Nationellt 


centrum för kvinnofrid (NCK) - Uppsala universitet (uu.se)). 


 


I Ljusdals kommun har vi ingen specifik behandling för denna målgrupp. 


Seif som är det behandlingsprogram som kriminalvården använder sig av har 


de som är dömda för sexualbrott som målgrupp. Eftersom pedofili är en 


psykiatrisk diagnos så krävs kompetens därefter för att behandla.         


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att som 


vårdnadshavare har man ansvar att skydda sina barn från att bli utsatta för 


alla typer av våld, i den mån det går. Misstänker man att ett barn utsätts för 


någon typ av våld bör man göra en orosanmälan. Det gör man genom att 


kontakta socialtjänsten genom mottagningen eller genom öppenvårdens råd- 


och stödfunktion. 


 


Kriminalvården arbetar med ett sexualbrottsprogram med individuellt fokus 


(Seif) som syftar till att minska återfall i sexualbrott. 


 


När det gäller begreppet pedofili så är det en psykiatrisk diagnos som 


fastställs genom en rad kriterier. I Ljusdals kommun har vi idag ingen 


specifik behandling för denna målgrupp, och eftersom pedofili är en 


psykiatrisk diagnos så krävs specifik kompetens för att behandla. 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses besvarat.  


 


Arbetsutskottet föreslår att medborgarförslaget anses besvarat. 


 


Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget anses besvarat.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 92 


Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 51 


Förslag till beslut 6 mars 2024 


Yttrande från Brottsförebyggande rådet 16 januari 2024 


Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 114 


Medborgarförslag 21 september 2022 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 
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§ 57 Dnr KS-00333/2023  


Medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i 
kommunen 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Medborgarförslaget bifalles såtillvida att inrättande av ett palliativt team 


 som en förbättringsåtgärd utreds av omsorgsnämnden.           


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i kommunen har 


inlämnats. 


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Ett palliativt vårdteam ska erbjudas när patienten väljer att vårdas, i 


hemmet, i ett omsorgsboende eller på en specialiserad palliativ enhet, vilket 


vi saknar här i Ljusdal.  


 


Jag och många med mig vill se en utveckling av den palliativa vården i 


Ljusdals kommun, ett team som arbetar runt patienten, i egna hemmet eller 


på ett boende, ett team som består av samma personer, utbildade för att 


tillgodose de fyra hörnstenarna i palliativ vård: 


• Närhet 


• Helhet 


• Kunskap 


• Empati 


 


Idag finns inget sådant team på omsorgsboendena utan det sätts in personal 


som är tillgänglig och i vilket de flesta fall är outbildade med ingen kunskap 


om människan och vårdbehovet i livets slutskede. 


 


Önskan gäller att skapa ett palliativt vårdteam inom kommunen som 


tillgodoser patientens behov i livets slut på ett professionellt sätt för ett 


värdigt avslut. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 116 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
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Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till omsorgsnämnden för 


yttrande. 


 


Omsorgsnämnden ställer sig positiv till medborgarförslaget. I sitt yttrande 


skriver nämnden: 


”Inledningsvis konstateras att frågan om palliativt team bör ses som en 


verksamhetsfråga, dock vill omsorgsnämnden i sammanhanget belysa det 


positiva i medborgarförslag då det kan ge ljus åt förbättringar som bör 


genomföras i verksamheten.  


 


Att ha en värdig omvårdnad i livets slutskede är något kommunen ska 


prioritera för våra invånare. Förslagslämnaren nämner de fyra hörnstenarna 


närhet, helhet, kunskap och empati. Att som i branschen omnämnt ”sitta 


vak” handlar om så mycket mer än att bara vara en personal på plats. Det 


behöver vara rätt person på rätt plats, någon som förstår att hantera och 


bruka dessa hörnstenar för att skapa den trygghet som eftersträvas i 


situationen.  


 


Omsorgsförvaltningen i Ljusdal genomgår just nu en stor förändring och 


utreder förbättringsåtgärder inom många områden såsom bland annat 


planering inom hemtjänsten och differentierade arbetsuppgifter som skulle 


kunna frigöra undersköterskor till att utföra mer vård- och omsorgsarbete, 


såsom palliativ vård. Grunden till de förslag och utredningar som nu 


genomförs har i de flesta fall bottnat i Brobygget varför omsorgsnämnden 


föreslår att frågan om inrättande av palliativt team tas upp och utreds där 


påbörjade förbättringsåtgärder efterhand börjat falla på plats.”        


     


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande: 


"Att ha en värdig omvårdnad i livets slutskede är något kommunen ska 


prioritera för våra invånare. Det behöver vara rätt person på rätt plats, någon 


som förstår att hantera och skapa den trygghet som eftersträvas i situationen, 


gällande de hörnstenar som förslagslämnaren nämner; närhet, helhet, 


kunskap och empati. 


 


Omsorgsförvaltningen genomgår just nu en stor förändring och utreder 


förbättringsåtgärder inom många områden, bland annat inom hemtjänsten 


och differentierade arbetsuppgifter. Detta skulle kunna frigöra 


undersköterskor till att utföra mer vård- och omsorgsarbete. 


 


Ett inrättande av ett palliativt team bör utredas i omsorgsnämnden som en 


förbättringsåtgärd i omsorgen." 
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Därmed föreslås att medborgarförslaget ska bifallas såtillvida att inrättande 


av ett palliativt team som en förbättringsåtgärd utreds av omsorgsnämnden.    


 


Arbetsutskottet föreslår att medborgarförslaget bifalles såtillvida att 


inrättande av ett palliativt team som en förbättringsåtgärd utreds av 


omsorgsnämnden.  


 


Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget bifalles såtillvida att 


inrättande av ett palliativt team som en förbättringsåtgärd utreds av 


omsorgsnämnden.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 94 


Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 53 


Förslag till beslut 6 mars 2024 


Yttrande från omsorgsnämnden 13 december 2023, § 155 


Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 116 


Medborgarförslag 22 juni 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M) och Solange Nordh (C): Bifall till kommunstyrelsens 


förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins m 


fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 


Omsorgsnämnden för verkställande 
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§ 58 Dnr KS-00266/2022  


Medborgarförslag med önskemål om carport för 
hemtjänstens bilar i Los 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget anses besvarat.  


          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om carport för hemtjänstens bilar i Los 


har inkommit till kommunfullmäktige. 


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Vi har en hemtjänst här i Los som vi ska vara stolta över, de åker ut i ur och 


skur dygnet runt året om till sina brukare och är alltid glada och trevliga! 


 


Deras bilar står ute i väder och vind och personalen måste skotta fram dem 


på vintern. 


 


Jag tycker att de är så värda en carport för sina bilar som är stationerade på 


Furugården. Det är också en arbetsmiljöfråga. 


 


Så mitt förslag är att kommunen bygger carport åt hemtjänstens bilar i Los.” 


 


Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2022, § 122 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till fastighetschefen för 


yttrande. 


 


Fastighetschefen har meddelat att Ljusdalshem håller på att färdigställa 


carport i Los inför denna vinter (2023/2024). 


 


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att efter en del 


problem med placering har man nu hittat en ny plats för uppförandet. Vecka 


9 påbörjades, enligt plan, byte av vattenledningar som möjliggör placeringen 
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av carporten. Arbetet beräknas vara klart vecka 15. Därmed föreslår hon att 


medborgarförslaget anses vara besvarat.   


 


Arbetsutskottet föreslår att medborgarförslaget anses besvarat. 


 


Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget anses besvarat.    


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 95 


Arbetsutskottets protokoll 19 mars 2024, § 50 


Förslag till beslut 6 mars 2024 


Yttrande från Ljusdalshem 30 oktober 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 26 september 2022, § 122 


Medborgarförslag 9 september 2022 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren  
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§ 59 Dnr KS-00159/2024  


Interpellation från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) 
gällande framtiden för Ljusdals närsjukhus. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas. 


 


2. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en interpellation till omsorgsnämndens 


ordförande Maud Jonsson (L). 


 


I interpellationen skriver han: 


 


"Vi lever i en kommun med en yta större än hela Gästrikland. Där avstånden 


inom kommunens olika delar kan vara mycket långa. Det är nio mil mellan 


Tandsjöborg i västra kommundelen och Ljusdals tätort och mellan Ljusdals 


tätort och vårat akutsjukhus i Hudiksvall är det ytterligare sex mil.  


 


Utifrån denna ur sjukvårdsperspektiv utmanade geografi och demografi har 


Region Gävleborg och Ljusdal kommun sedan 90-talet skapat 


uppmärksammade och efterhärmade lösningar för god och nära vård i lands- 


och glesbygd. Närvårdsavdelningen, Ljusdals närsjukhus och 


bedömningsbilen i Loos är alla exempel på uppmärksammade lösningar i 


landsbygd. Dessa har de senaste åren uppmärksammats som goda och 


lärande exempel i flera tunga statliga utredningar. Det visar att en samverkan 


mellan region och kommun med hänsyn till kommunens särskilda 


förutsättningar kan lösa våra patienters och invånares behov – om vi tillåts 


tänka och agera utanför ramarna. 


 


På Ljusdals närsjukhus finns idag bland annat en närvårdsavdelning som har 


åtta sjukvårdsplatser och åtta kommunala korttidsplatser samt två 


trygghetsplatser för vård i livets slutskede.  


 


Närsjukhuset har även en akutmottagning - en så kallad närakut. Det betyder 


att invånare i Ljusdal oftast kan få den akuta hjälp som krävs utan att de 
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behöver transporteras till Hudiksvall eller ett annat sjukhus. Akutmot-


tagningen läkarbemannas genom en kombination av Ljusdal - Ramsjö Din 


hälsocentral som finns inom sjukhuset samt närvårdsavdelningen, vilken 


drivs gemensamt av Ljusdals kommun och Region Gävleborg via ett avtal. 


Att både närvårdsavdelning, hälsocentralen och närakuten är samlokaliserad 


är en framgångsfaktor för den goda läkarnärvaro som funnits i Ljusdal de 


senaste åren.  


 


Region Gävleborg ska leverera god och nära vård och med ett närsjukhus i 


Ljusdal kan det tillhandahållas för invånarna i länets, till ytan, största 


kommun. Närheten till ett sjukhus är naturligtvis viktigt för ljusdalsbornas 


trygghet, men det är även en betydande del för kommunens fortsatta 


utveckling och attraktiviteten för att få fler att bo kvar och fler att flytta till 


vår kommun. Men nu finns ett förslag i omsorgsnämnden som oroar mig 


djupt.  


 


I budgetförslaget går det att läsa:  


”Regionens korttidsplatser: 8 platser enligt avtal under första halvåret 2024. 


Därefter budgeteras att regionen stänger sina korttidsplatser och därmed 


kommunens.”  


 


På senaste kommunstyrelsen blev det klargjort att det är på denna väg som 


kommunen arbetar nu att närvårdsavdelningen i Ljusdal ska läggas ned. För 


mig som ser en tydlig koppling mellan alla tre verksamheterna på 


sjukhusområdet är chansen att detta blir starten till en nedmontering av hela 


Ljusdals närsjukhus är överhängande. Sett i Ljuset av att Region Gävleborgs 


prognosticerar ett underskott 848 miljoner på helår är det inte en helt 


långsökt tanke att en nedläggning av Ljusdals närsjukhus kan vara på 


tapeten, för regionstyret. För att sätta underskottet i ett perspektiv så skulle 


det inte räcka med  att hela Bollnäs sjukhus och ett antal hälsocentraler 


stängs för att styra upp det prognostiserade underskottet.   


 


En nedläggning av närsjukhuset skulle vara förödande för invånarna i 


Ljusdals kommun, men även med tanke på möjligheterna till framtida 


inflyttning till kommunen. 


 


Utifrån ovanstående vill jag fråga omsorgsnämndens ordförande följande: 


 


1. Känner omsorgsnämndens ordförande till att det pågår diskussioner 


om nedläggning av närvårdsavdelningen i Ljusdal? 


2. Avser omsorgsnämndens ordförande agera för att en eventuell sådan 


nedläggning inte sker? 
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3. Om så är fallet har det gjorts några analyser av konsekvenser för 


brukare och patienter? 


4. Har några analyser gjorts av riskerna att detta påverkar övriga 


verksamheter vid Ljusdals sjukhus?" 


 


Kommunfullmäktiges ordförande frågar om interpellationen får framställas. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson (L) har svarat på 


interpellationen: 


 


1. Nej, men den diskussion som pågår är på förvaltningsnivå och där ett 


samarbete är påbörjat mellan regionen på lokal nivå och 


omsorgsförvaltningen och är i linje med Nära vård.  


2. I dagsläget finns inget som tyder på nedläggning, arbetet pågår för att 


utveckla Nära vård och jag har inte för avsikt att lägga ner 


närvårdsplatserna. 


3. Nej, inte vad jag vet. Däremot vill man utveckla Nära vård för att 


man ska ha tillgång till nära vård i hemmiljö eller på en 


närvårdsplats. Och utifrån det måste en konsekvensanalys göras och 


presenteras. 


4. Nej, men man måste ta med att Ljusdals kommun är stor till ytan och 


Ljusdals Närsjukhus är en mycket viktig vårdenhet som fungerar 


väldigt bra. 


 


Maud Jonsson (L), Jonas Rask-Samuelsson (C), Pernilla Färlin (M), 


Kristoffer Hansson (S), Fredrik Röjd (LB), Kristoffer Kavallin (MP), Maria 


Molin (M), Kristina Michelson (S) och Henrik Estander (L) deltar i debatten.  


Beslutsunderlag 


Interpellationssvar 


Interpellation 15 april 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 


finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


50(50) 


Datum 


2024-04-29 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 60 Dnr KS-00163/2024  


Avsägelse från Olof Andersson (KD) gällande 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Olof Andersson (KD) beviljas entledigande från sitt uppdrag som 


 ersättare i kommunfullmäktige.  


Sammanfattning av ärendet 


Olof Andersson (KD) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i 


kommunfullmäktige. 


 


Ordföranden frågar om avsägelsen kan beviljas. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 18 april 2024 


 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Olof Andersson 


Länsstyrelsen 


 





